1960

Release of the Hubbard Mark II E-Meter, soon followed by the Hubbard Mark III E-Meter. (CofS) 

1960, March
Have You Lived Before This Life? published. (CofS) 


The solid citizens of East Grimstead read a report in the "Courier," about a book written by the local Dr. Hubbard entitled, "Have You Lived Before This Life?" 

Much interest is aroused concerning this eccentric American and his steady stream of followers. Also talked about locally were the strange "security checks" made on members of the staff and the servants. This involved the use of the e-meter which the residents thought some sinister device. 

Hubbard's success was now interesting the FBI who had prior to this time dismissed him as a mental case. He became the only American owner of a country house in England to be kept under suveilence. File No. 244-210-B. (The Roots of Scientology) 

1960, 24.4.
To some extent, the FBI's interest in Hubbard was a situation of his own making, for the frequently intemperate bulletins and policy letters which flowed from Saint Hill in an endless stream for distribution to Scientologists around the world were bound to generate the attention of J. Edgar Hoover's staff. On 24 April 1960, for example, Hubbard issued a bulletin to US franchise holders asking them to do everything in their power to deny the presidency to 'a person named Richard M. Nixon'. 

He claimed that after an innocent reference to Nixon in a Scientology magazine, two armed secret service agents, acting on Nixon's orders, had threatened staff on duty at the founding church in Washington: 'Hulking over desks, shouting violently, they stated that they daily had to make such calls on "lots of people" to prevent Nixon's name from being used in ways Nixon disliked... They said Nixon believed in nothing the Founding Church of Scientology stood for...

'We want clean hands in public office in the United States. Let's begin by doggedly denying Nixon the presidency no matter what his Secret Service tries to do to us now.. . He hates us and has used what police force was available to him to say so. So please get busy on it...' (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 141)  
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Miscavige: The war escalated to a whole new level when Watergate villain Richard Nixon entered the White House. ...In 1960 LRH wrote to all Scientologists with a very farsighted announcement in HCO Bulletin of April 24 1960. In this HCOB, LRH related the story of how Nixon, while Vice-President, sent several of his secret service agents into the DC org to rough up the girls on duty, all because LRH had once quoted Nixon.

At the time this bulletin was written, Nixon was running for the office of president. You can see the issue on the screen, entitled: Concerning the Campaign for Presidency.

LRH concluded by stating: "It is my hope you'll vote and make your friends vote. But please don't vote for Nixon. Even his own secret service agents assure us he stands for nothing we do." - LRH (David Miscavige's IAS speech, 8 October 1993) 

1960, June
An HCO Bulletin in June promulgated the 'Special Zone Plan - The Scientologists Role in Life', in which Hubbard explained how Scientologists could exert influence in politics. 'Don't bother to get elected,' he wrote. 'Get a job on the secretarial staff or the bodyguard.' In this way positioned close to the seat of power, he argued, Scientology would be advantageously situated to transform an organization. 'If we were revolutionaries,' he added, 'this HCO Bulletin would be a very dangerous document.' 

In August, the 'Special Zone Plan' was absorbed into a new 'Department of Government Affairs' made necessary, Hubbard gravely explained, because of the amount of time senior Scientology executives were having to devote to governmental affairs, as governments around the world disintegrated under the threat of atomic war and Communism. 'The goal of the Department', he wrote 'is to bring government and hostile philosophies or societies into a state of complete compliance with the goals of Scientology. This is done by high-level ability to control and in its absence by a low-level ability to overwhelm. Introvert such agencies. Control such agencies.'  

Returning to a familiar theme, Hubbard urged his followers to defend Scientology by attacking its opponents: 'If attacked on some vulnerable point by anyone or anything or any organization, always find or manufacture enough threat against them to cause them to sue for peace... Don't ever defend, always attack. Don't ever do nothing. Unexpected attacks in the rear of the enemy's front ranks work best .' (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 141)
1960, 20 June 
Hubbard Association of Scientologists International established in Cape Town, South Africa. (CofS) 

1960, October-November
Hubbard gives a series of lectures in South Africa. (The Roots of Scientology) 

1960, 22.11.
T. J. Stander, who has played the leading role in the South African extravaganza, began preparing for the pageant as far back as 1960. On November 22 of that year, he wrote a letter to the Group for the Advancement of Psychiatry in New York, asking that organization what steps they had taken against Scientology, explaining that "in terms of existing legislation in South Africa, no steps can be taken to debar Scientologists from practicing, although we are worried in the extreme about the activities of this body". Stander's signature identified him as organizing secretary of the S.A. National Council for Mental Health. 

Identical letters were sent to the Philippine Mental Health Association; the National Association for Mental Health (UK); the Department of National Health and Welfare (Canada), and to the American Medical Association. (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 216)
1960, December
Hubbard flies to the US for a series of lectures in Washington, DC. (The Roots of Scientology) 

1960, 30 December 
Hubbard Communications Office, Ltd., incorporated in the United States. (CofS) 

  

1961

Hubbard returns to South Africa for more lectures. (The Roots of Scientology) 

1961, 3 January 
Release of the Hubbard Mark IV E-Meter. (CofS) 

1961, 28 January 
Church of Scientology of Cape Town, South Africa founded. (CofS) 

1961, 24 March 
The Saint Hill Special Briefing Course began, drawing students from around the world. Mr. Hubbard personally delivered this course until 13 December 1966. (CofS) 
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St. Hill is expanded to accomadate the growing number of auditors who show up for his special briefing courses. Cost: £250.  (The Roots of Scientology) 

1961, 13 April 
HCO Information Letter of April 13, 1961

TERROR STALKS
A piercing scream against Dianetics arose before the first book was published in 1950. Press was hot against it before the first foundation was formed.

For seven months before there was personnel or personal troubles publicized, the bulk of articles against Dianetics had already appeared. At one time three national magazines were simultaneously on the stands screaming in lead articles about Dianetics and myself – and this was five months before and "divorce" publicity.

Until May, 1950 I received only favorable publicity – on expeditions or comings or goings. In May 1950 there was a concerted shriek from people who (a) had not read the books and (b) who knew nothing bad about me.

These howls came from both conservative and liberal groups alike – the AMA – The Commies, The Socialists, the Roman Catholics.

6. Many truly dangerous practices have risen up amongst man such as a new Indian version of whirling dervishism now rampant in England; 

7. Brainwashing was introduced in the past eleven years by the Russians; 

8. A dozen violent and harmful psychiatric treatments have been developed. 

And no sustained protest has continued to be made in the press against these.

Looking at all of these things, then it would seem that protests against Dianetics and Scientology do not stem from a knowledge of myself, they do not stem from a knowledge of the substance of the work, they do not stem from conservative or liberal groups, and they are not a protest against philosophy, philosophers, or evil practices, and they are not an effort to protect the public.

If you look this over with cold dispassion, examine it thoroughly from the light of the facts, only one explanation seems to remain.

They are terrified of our postulates!

To any attack by anyone, we can reply, "Why are you terrified of Scientology?"

We inspire terror in some men. "Why are you terrified of Scientology?" is the best answer. It as-ises the condition.

L. Ron Hubbard (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1961, 8 May 
HCO Information Letter of May 8, 1961 

COMMUNISM AND SCIENTOLOGY
The following cable from a Scientologist now close to the Navy in the United States gives sudden interest to the pamphlet "Why Some Fight Scientology":

HCO STHIL EGSTD
Z220
SANDIEGO CALIF 27 5 842P
LT Hubbard Telex 8876 East Grinstead –
Scientology opponents proved Communist by Bureau of Naval Intelligence
100 USN Personnel per month to take Communications Course Letter follows –
Ray

L. Ron Hubbard (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1961, July
T. J. Stander ... tirelessly wrote memoranda and letters. He sponsored and helped co-ordinate informal evening talks on Scientology. He acted as liaison among various medical, psychological and social welfare groups. He solicited and had printed or reprinted articles hostile to Scientology. He planted a spy in the Scientology organization with orders to entrap the adherents. He spent hours on the telephone to members of various "scientific bodies", urging them to "use your knowledge and influence of your position to take action against this organization". In July 1961, he told Dr. A. B. Daneel of Sterkfontein Hospital - another volunteer Scientology fighter:

"I have had the affairs of these people investigated. A detailed memorandum is being prepared for submission to the Ministers of Justice, Health and Education, Arts and Science. A deputation representing my council, the Medical Association of South Africa, the Psychological Association of South Africa, and the S.A. National Council for Child Welfare, will meet the Ministers concerned to press for legislation declaring not only Scientologists International, but also the Psychology Foundation of South Africa, illegal." (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 218)
1961, 7.8.
As elsewhere in the world, the enemies of Scientology found willing allies in the press. One of Melbourne's leading dailies, curiously named Truth, boasted in its news columns that the paper had "spearheaded the initial onslaught against Scientology in the early 1960s". No pretence of objective reporting was made by any of the Australian media. The usual "eminent critics" of Scientology -spokesmen for the Australian Medical Association, health authorities and leading psychiatrists were accorded front-page prominence as they daily voiced their deep concern about the dangers of Scientology. Lengthy commentaries on previously published reports of the U.S. marshals' raid on Scientology's Washington headquarters I continued to appear, with not a single line of explanation or rebuttal from the Scientologists. The newspaper accounts carefully avoided mention of the fact that the U.S. authorities had, in fact, raided a church. Instead, the stories stated that the marshals had "raided the headquarters of the Academy of Scientology". This secular designation was more in keeping with the establishment thesis that L. Ron Hubbard was a mental-health quack, preying upon "thousands of neurotics in Melbourne, in desperate need of proper medical care", that is to say, people who should be swelling the ranks of "patients" attending the proliferating psychiatric clinics and outpatient departments set up by the Mental Hygiene Service. Truth, the Melbourne newspaper mentioned in a foregoing paragraph, consistently referred to Scientology as "bunkumology". 

The biased handling of news is effectively illustrated by the comparative "play" given a call for evidence against Scientology, and the lack of response to that appeal. (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg.145/46)
 

1962

David Mayo: In 1962, I did the Saint Hill Special Briefing Course under Ron and Mary Sue, graduating with honors. After this, I became even more involved with technical posts and my love of the tech developed. This devotion to the tech has been a profound and guiding motivation for me to this present day. (David Mayo, Open Letter)
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Unlike the Church's opponents in the United States, who remained discreetly in the background and used other persons and organizations to do their fighting for them, the Australian group made no bones about identifying themselves. It was composed of prominent psychiatrists, psychologists, professors from Melbourne University, mental health crusaders, members of the Australian Medical Association and their obedient representatives, the civil authorities.

Leading the pack was Dr. E. Cunningham Dax, chairman of the Victoria Mental Health Authority. In 1962, he wrote to every Minister of Health in Australia, citing what he considered to be the dangers of Scientology. He also urged the State Government to curb the activities of Scientologists by prohibiting their advertising.

An interesting fact about Dr. Dax is that he attended the inaugural congress of the World Federation for Mental Health in 1948, and has maintained close ties with that organization over the ensuing years. In 1961, the WFMH sponsored the publication of Dr. Dax's book, Asylum To Community, which describes the rapid expansion of community psychiatric centres in Australia. (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg.145)
1962, April
Church of Scientology of Port Elizabeth, South Africa founded. (CofS) 

1962, August
LRH: In August, I wrote Kennedy and offered to help in the space race - speeding up the IQ, straightening out pilots. This White House has already asked us twice for presentations of Scientology and we've granted them. They fired the fellow who asked for them. (Tape lecture: 6301C08, ROUTINE 2-10 AND ROUTINE 2-12)
1962, 13.8.
On 13 August 1962, he (Hubbard) wrote a long letter to the White House to advise Kennedy that Scientology techniques were peculiarly applicable to space flight and that the perception of an astronaut could be increased far beyond human range and stamina to levels hitherto unattained in human beings.  

To establish his bona fides, Hubbard claimed to have coached the 'British Olympic team', producing unheard-of results. He added that he had been fending off approaches from the Russians for years, ever since he was offered Pavlov's laboratories in 1938. The first manuscript of his work had been stolen in Miami in 1942, the second in Los Angeles in 1950 and 'only last week' Communist interests had stolen forty hours of tape containing the latest research work from the Scientology headquarters in South Africa.  

Although he was convinced that there was a growing library on Scientology in Russia, fortunately the Russians did not yet have the advanced knowledge that would be applicable to the space programme. All the US Government need do, he said, was turn over anyone needing conditioning for space flight and Scientology would do the rest. Each man would need processing for about 250 hours and the cost would only be $25 an hour, with the possibility of a discount for large numbers. 'Man will not successfully get into space without us...' he warned. 'We do not wish the United States to lose either the space race or the next war. The deciding factor in that race or that war may very well be lying in your hands at this moment, and may depend on what is done with this letter... Courteously, L. Ron Hubbard.' (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 145)
1962, Summer 
Release of the Hubbard Mark V E-Meter. (CofS) 

1962, 27 October 
HCO Information Letter of October 27, 1962 

RON’S JOURNAL
In the U.S., on the heels of my informing the White House we could help them with their fight against Communism, the Food and Drug Administration came into every large U.S. Org in a space of 48 hours (DC, NY and LA) demanding evidence about the E-Meter. Evidently they are trying to confiscate all E-Meters in the U.S. This seems most peculiar that they’d want out of existence a machine that detects Communists while they pretend to be mad about them.

New Zealand has reinforcements en route in David and Merrill Mayo…

Another piece of good news is the Washington Tax Status. The organization is undoubtedly going to get its Federal non-profit status after a seven years fight.

L. Ron Hubbard (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1962, 9 November 
HCO Information Letter of November 9, AD12 

Ron’s Journal No. 2
The other governmental emergency (U.S.) was traced to the irate parents of a student who were hammering at FDA (Food, Drug Admin.) to seize all E-Meters and close down Scientology in the U.S. The matter is being fought but 35 Mark IVs are held up in Customs in the U.S. on FDA orders. The FDA has been trying for years to halt our meters.

The whole disgraceful Johannesburg mess was caused by Rock Slammers. They were two in number – Senogles and van Niekerk. But the tide turned with the arrival of Quintin Schnehage as Assoc. Sec. At Johannesburg, backed a week later by Joan Oberholtzer as Technical Director.

With all this I’ve been auditing my head off getting data for Routine 3-21, the Twenty-One steps to O.T., and gave up lecturing this week to get it into HCO Bulletin form. About half of the pcs were running into goal finding and listing trouble which was solveable only by individual handling or several procedures. I’ve gotten this all under one run-down with only one of 21 steps varied for the rougher case, so I feel we’re way ahead on this now. (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1962 
(events leading to the FAD raid in Jan. 1963 - Date estimated)
In a communication to an Ohio scientist who was thirsting for Hubbard's blood, he (Oliver Field) wrote: "We notice in copies of correspondence you enclosed that Dr. Milstead of the Food and Drug Administration has indicated that investigation is going forward so far as the device the 'E-meter' is concerned, and perhaps that activity is the only immediate hope of achieving any interference with the activities of the Scientologists." 

At the time Field wrote the letter just quoted, the FDA already had a secret agent named Taylor Quinn enrolled in the academy of the Founding Church of Scientology in Washington. His assignment was to entrap the Scientologists by gathering material that would purport to show that the E-meter was used to diagnose and treat disease. (O. Garrison, Hidden Story of Scientology, Chapt. 6)
The federal judicial machinery which was intended to crush Scientology was set in motion when FDA filed in the U.S. District Court what is called a "libel of information" praying for the seizure and condemnation of the E-meter.

On the strength of that libel and without any kind of adversary hearing or prior notice of violation, judge William B. Jones ordered a warrant to be issued. Accordingly, the court clerk issued a warrant authorizing the arrest of the meters. ...

Although in their libel of information, the FDA did not ask for seizure or condemnation of alleged labelling - that is, literature - when the warrant was issued, it also authorized the arrest of "an undetermined number of items of written, printed or graphic matter". (O. Garrison, Hidden Story of Scientology, pg. 134)
1963

1963, 4.1.
On January 4, 1963, under the guise of executing a warrant authorizing the seizure of E-meters, a raiding party of U.S. Marshals, joined by FDA agents and three narcotics officers from the D.C. Police Department, swooped down on the church. In Gestapo fashion, they ransacked desks and filing cabinets and, in addition to E-meters, carted away a truckload of creedal literature. Hoping to find some evidence of drugs the officers invaded residential quarters occupied by the church staff. There they rifled closets, bureau drawers, and even lifted bedcovers. (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 25)
[image: image4.png]



According to sworn affidavits of eye-witnesses and victims of the affair, the raiders charged through the main entrance beside which was a large plaque reading: FOUNDING CHURCH OF SCIENTOLOGY. In jackboot Gestapo style, they "burst into the church offices ... and loudly if incoherently demanded and threatened all in sight; observed absolutely no courtesies except for not actually shooting the guns they carried, and denied to the Church administrators any opportunity to arrange that students and Church members not be disturbed, upset or terrorized.

"Showing no legal warrant, the agents and heavy deputies pounded their way up stairways, bursting into confessional and pastoral counselling sessions, causing disruption and violently preventing the quiet pursuit of the normal practice of religious philosophy. They broke into classrooms.

"They seized all the publications and all the confessional aids called E-meters they could find in desks, in ladies' handbags, in students' briefcases and in the session rooms."

"Gradually, the agents removed from the church to the waiting vans some tens of thousands of copies of over twenty Church books, texts, recorded sermons; even the Church archives were sacked. The confiscated material was handled roughly, and when ministers of the Church asked that their property be handled more carefully, the 'deputies' from Baltimore gave only sneering illiteracies for answer." (O. Garrison, Hidden Story of Scientology, pg. 132-133)
...Although in their libel of information, the FDA did not ask for seizure or condemnation of alleged labelling - that is, literature - when the warrant was issued, it also authorized the arrest of "an undetermined number of items of written, printed or graphic matter".

In the raid on the church, which was carried out as soon as FDA officials had the warrant in their hands, federal agents seized not only the E-meters, but the entire stock of Scientology books and creedal literature. An FDA spokesman later boasted to newsmen that the agency's enforcers had seized and carted away three tons of equipment and printed material. (O. Garrison, Hidden Story of Scientology, pg. 134-135)
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The looted E-meters, 5000 volumes and 20,000 booklets were not returned until October 24, 1973. When a count was taken, it was found that 25 of the E-meters were missing. They were never accounted for. (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 35 and 
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LRH: On January the 22nd of 1963, the Food and Drug Administration made a raid with drawn guns on our organization in Washington, D.C., immediately after we had offered to then-president Kennedy assistance in his national programs with the use of Scientology. His reply to this, apparently, was to order a raid on our organization. 

I determined at that time that organizations must carry on a line of defense and that I must accelerate the technology, advance and wrap up the entire subject in a very short time. (Ron's Journal 67)

1963, 8 January 
HCO Information Letter of January 8, AD13 

Ron’s Journal No. 3
The U.S. Government went more than abnormal insane last week and did the following all of its own little bat:

1. Organized a smear campaign in the press to cover up 

2. An armed raid on a church and 

3. The seizure of philosophical religious book stocks. 

These were Hitler’s exact tactics when he got "agin" something. The smear campaign was in Washington D.C. papers, on the streets four hours before the raid occurred.

The action came soon after I offered Kennedy, a Catholic, help in the space race.

But what is interesting is that no press has mentioned the above (1), (2), (3) facts. Given to the public just as they are, they could ruin the Kennedy regime, if not the U.S. Government over a longer period. They are in the teeth of the Constitution of the United States and abroad would give pause to all this enthusiasm for U.S. domination of world defense. Who wants to be tied up with a country dedicated to religious persecution and Hitler methodology?

So on careful trace I find that over twelve years the U.S. Government, not some special interest, has been sniping at us. Why?

Just tell it to your local paper and your friends, "The U.S. Government has conducted a smear campaign in the press to cover up a raid on a church and the seizure of all stocks of 21 religious and philosophical textbooks; wasn’t that the way Hitler began?"

L. Ron Hubbard (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1963, March
Hubbard issues a general amnesty to all who had been declared suppressive persons and booted out of Scientolgy. (The Roots of Scientology) 

1963, May
Hubbard reveals that he had twice visited heaven. His first visit to heaven, a town high in the mountains on an alien planet, went well enough but when he came back three-million years later he found the place in a sad state of disrepair. Later this pair of bulletins would be deleted from Scientolgy's list of Hubbard's writings. (The Roots of Scientology) 

1963, August
Noting that the Government was powerless to move against Scientologists until they had valid evidence, to support such a move, Victorian Health Minister R. W. Mack issued a statement asking people who thought they had proof of illegal practices by Scientologists to contact the Crown Law Department.

The health official's request for information about alleged exploitation by Scientologists was given major prominence in the newspapers and run under a three-column, threebank headline.

When not a single person came forward with a complaint against Scientology, the no-response story was a brief three-paragraph item, buried beneath an 18-point, one-column head. (I am here referring to articles in the Melbourne Age of August 10 and 14, 1963, respectively, which were typical.)

For more than two years, at the instigation of Scientology's "eminent critics", both the police department and investigators for Victoria's Department of Health had subjected the Church's activities to intensive investigation. But, according to a public statement of the Minister for Health, the authorities could find nothing in existing laws under which the Scientologists could be prosecuted. (O. Garrison, Hidden Story of Scientology, pg. 147)
1963, 14 August 
HCOPL 14 August AD13 

Scientology Five Press Policies
Certain vested interests, mainly the American Medical Association, a private healing monopoly, wish to all possible harm to the Scientology movement over the world in order to protect their huge medical-psychiatric income and desired monopoly which runs into tens of billions annually. In their congresses they complain that we and people like us cost them 1.1 billion dollars a year that they don’t receive. Their sole interest is income. Reference: Minutes of various AMA conferences.

Almost all our bad publicity and attacks is authored by two men, one named Keaton, the AMA press man, and one named Field, their head of "investigation". These men flood bad tales about Scientology into press, magazines, radio, TV. Their sole interest is a medical-psychiatrist monopoly for the AMA.

Their publicity goes overseas. The FDA is used by these people and FDA releases are sent overseas.

Hitler and Stalin held power through medical psychiatry. They associate themselves chiefly with the rich and powerful.

L. Ron Hubbard (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1963, 17.10.
New legislation would have to be drafted to stop Scientology. That called for fancy footwork on the political level. Accordingly, a plan of action was worked out. Phillip Bennett Wearne, a disgruntled former Scientologist, acted as front man for the get-Scientology alliance. In his own words:

"I knew that the way to go about it was to go to the Labour Opposition; so former political contacts put me in touch with the Hon. J. Walton, M.L.C., and he was most interested in bringing in the subject. He was a backbencher, and a successful attack on some subject like this would be very helpful to his career as a politician. So I made several visits to Parliament and he recorded conversations about it, and I gave him notes and documents, and one thing and another."

On October 17, 1963, Walton delivered an anti-Scientology speech in the Victorian Legislative Council, calling for a full governmental inquiry into the practices of the dangerous cult.

His remarks were prominently quoted in the press.

Perceiving that the Opposition had hold of a good thing, John W. Galbally, Labour leader in the Upper House, gave the attack on Scientology his personal attention. In a high-decibel speech before the Legislative Council, Galbally censured the Government for its failure to deal with the wicked "cult", despite repeated warnings from the Mental Hygiene Authority "and other responsible persons and bodies" (meaning mental health lobbyists and the AMA).

Availing himself of parliamentary privilege, which protected him against charges of slander, he described Scientologists as charlatans who were guilty of intimidation and blackmail, which could lead to insanity and even suicide.

Then, evidently in the belief that to deliver a truly rousing political oration, one must, in the words of former President Johnson, "get your hand up under the dress", Galbally read from a list of questions he said were asked of Scientology "victims who underwent lie detector tests". He came down hard on those having to do with sexual acts and perversions.

In its sensationalized coverage of the speech, the Melbourne Truth modestly refused to cite any of the questions which, it said, any newspaper "conscious of public decency would not publish."

"It is a scandal," Galbally declared, "that the Government allows this sort of thing to go on in Melbourne."

The Labour Leader's words were still ringing in the air when his colleague, J. M. Walton, rose to continue the onslaught. From his briefcase he produced an E-meter, the harmless device that had figured in the now-famous FDA raid on the Founding Church of Scientology in Washington.

"This is the instrument the Scientologists use to extract confessions from people in prominent places in the community," he told House members.

He added dramatically: "We are dealing with something that is very deep and very dangerous."

He was, in fact, dealing with a simple skin galvanometer, but the Victorian MPs had never seen one before and were properly impressed.

In a final, thumb-screw tactic, Walton suggested that perhaps some members of the Government had themselves been consorting with Scientologists, to whom they had divulged their secrets. Because of this they had used their influence to prevent any official action against the cult. (O. Garrison, Hidden Story of Scientology, pg. 147-149)
1963, 4 November
Church of Scientology of Detroit, Michigan founded. (CofS) 

1963, 24 November 
HCO Information Letter of November 24, 1963 

Essential Information Every Scientologist Should Know 
LRH has his own personal income. Organizations pay his expenses when traveling and some research expenses.

LRH paid all of the original costs of research out of his own pocket. The royalties of the first book, DMSMH, were all given to the first foundations. LRH owens St Hill as his own home, paying for it with his own monies received from the sales of a Virginia property and a yacht he owned.

LRH in some Orgs has drawn a nominal salary in the past as Coordinator of Research and it has been well-earned but he has drawn no pay for the past several years until lately when 25 (pound) a week was given him for his out of pocket expenses.

The early Dianetic Organizations were formed and controlled by boards of directors and in early 1952 failed. They were not under LRH control and direction their press and public relations were mishandled by these boards. To the late Joe Winter M.D., an original board member, we owe the stress on psychosomatic medicine. " 70% of all ills are psychsomatic, Dianetics can cure them" was Winter’s and these handouts were written by Winter. To the first publisher we owe "any two can do it by one reading of this book."

In 1952 in Arizona, LRH started the first Scientology organizations…. LRH does not own Scientology Organizations. He does however retain ownership of all copyrights and trade marks and registered marks so as to ensure their proper and ethical use.

HASI was incorporated as a Religious Fellowship in 1952, two years before there were any discussions about churches or ministers.

The same type of material as Scientology was attempted about 2500 years ago by one Gautama Siddhartha and became the world’s oldest civilized religion, known as Buddhism. Laws of life, exteriorization and other materials of Buddhism are similar to Scientology.

He (LRH) considers the research part of his task concluded in August of 1963 since all targets ever envisioned were realized as of that date and only codification and recording remained.

Issued by: HCO WW Staff

For L. Ron Hubbard (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1963, 27.11.
Yielding to the combined pressure of Opposition political leaders and mental health lobbyists, the Victorian Governor-in-Council on November 27, 1963 appointed a Board of Inquiry to "inquire into, report upon, and make recommendations concerning Scientology as known, carried on, practised and applied in Victoria".

The "Board" consisted of one man - Kevin Victor Anderson, Q.C., a senior member of the Victorian Bar and a practicing Roman Catholic. Appointed counsel to assist the Board in conducting the Inquiry was Gordon Just, instructed by the Crown Solicitor.

The marathon Inquiry set something of a record for such proceedings, both in terms of the time consumed (16o days of sittings) and the enormous bulk of testimony (nearly 4,000,000 words, which filled 8,92o pages of transcript).

When the Inquiry was first announced, the Scientologists expressed enthusiasm for the hearings because, they said, such an impartial review of the evidence would completely vindicate Scientology. They co-operated fully with the Board, providing all documents and records that were requested.

As the Inquiry went forward, however, the proceedings appeared more and more like an adversary situation in which they were defendents. In a later legal brief, their lawyers said: "The Inquiry into Scientology was not judicial in constitution, it was not judicial in function and only perhaps in its 'trappings' was it superficially judicial in its procedure."

A careful, unbiased reading of the transcript certainly supports some of the principal charges made by the Scientologists against the Inquiry; for example, that Anderson sometimes adopted the role of prosecutor, and harried both witnesses and counsel for Scientology, while treating with courtesy and deference those "expert" witnesses hostile to Scientology; that there was collusion among antiScientology witnesses; that the Board declared some findings before all the witnesses were heard; and that Anderson and Just used confidential information from Scientology files to embarrass and ridicule witnesses for Scientology.

Sessions of the Inquiry that were heard in camera sometimes bore a striking resemblance to the witch trials of the fifteenth and sixteenth centuries. It is only necessary to identify sex as the Devil and Scientologists as the witches who corsort with him. An auditing session here figures in the same way as Sabbats of the past.

The transcript of these sittings was issued as a secret appendix to the published report and was not generally circulated. However, I have come into possession of a copy and will quote a portion of it to show the inquisitional nature of the proceedings. (O. Garrison, Hidden Story of Scientology, pg. 150-151)
1963, 1 December 
Church of Scientology of Durban, South Africa founded. (CofS) 

 

1964

1964, 24 January 
Scientology Library and Research, Ltd., established to safeguard and preserve all Scientology materials. (CofS) 

1964, March
Hubbard gives his last interview with the press. In an interview with the "Saturday Evening Post," he claims that his wages from Scientology are just $70.00 a week and that Fidel Castro had contacted him about training an elite corps of Cuban Scientologists. (The Roots of Scientology) 

1964, May
L. Ron Hubbard released the Academy Levels. (CofS) 

1964, June- September
Release of Student Hat tapes (7 lectures). (CofS) 

1964, 18.9.
Australia (see: 1963, 27.11.): The date of this hearing was September 18, 1964 and the Board's counsel, Gordon just, was leading the evidence. The witness being interrogated was a Scientology staff member.

Among the witnesses hostile to Scientology, two were outstanding because of the quality and extent of their testimony.

The first of these was Dr. E. Cunningham Dax, chairman of Victoria's Mental Health Authority and long-time active member of the World Federation for Mental Health. Speaking from on high, Dr. Dax defined the objectives of Scientology as indoctrination of a large number of blind, uncritical and faithful followers, who were trained to spread Scientology principles in order to satisfy their leader's lust for power. He said an alleged IQ test form used by Scientologists to test a person's intelligence quotient included matters of personality, intelligence and sometimes mental disturbance which would be impossible to measure with accuracy in the way it purported to do.

With regard to the E-meter, Dr. Dax testified that it had been used in the United States as a lie-detector and was an instrument not employed in normal psychiatric practice. Grave doubts about it had been raised in America. He added that the fact that the person being "audited" knew he had disclosed some of his innermost secrets to an organization might have a dangerous effect on him. A person who had confessed would often wish he could get the information back, but he could not recover the material. "I am convinced this is enough to induce ill-health, chronic anxiety and psychosomatic symptoms in people who had expressed their shortcomings."

After admitting that he had never met L. Ron Hubbard, nor, indeed, ever set eyes on him, Dax proceeded to practise the kind of remote diagnosis common to his profession, and pronounced the founder of Scientology to be a person of unsound mind, suffering from paranoid schizophrenia.

Various Scientology writings supported this view, he assured the Board of Inquiry. "They display all sorts of exhibitions of histrionics and are hysterical."

The second and even more prolific witness against Scientology who deserves special attention was Phillip Wearne, executive officer of the Committee for Mental Health and National Security. His testimony, comments and questions fill a massive 348 pages of transcript - enough to make an average-size book.

Wearne first appeared before the Inquiry as a witness vehemently opposed to Scientology and whose references to it were couched in the most intemperate language used during the entire course of the hearings. His remarks were studded with terms such as corpse, creature, un-person, nasty child, beast, imbecile, monkey, zombie, and so on. ...

When the Counsel who represented the Committee for Mental Health and National Security withdrew during the protracted Inquiry, Wearne asked the Board for permission to represent the committee himself. Anderson granted this request and invited Wearne to sit at the Bar table, where he asked questions, led evidence and cross-examined witnesses.

In a lengthy statement, in the form of an affidavit sworn to before a notary some time after the Anderson board closed its Inquiry, Wearne related in detail the circumstances surrounding his participation in the Inquiry proceedings.

He said that one day prior to the Inquiry he was discussing Scientology with his bank manager, who suggested that he get in touch with Dr. E. Cunningham Dax, chairman of Victoria's Mental Hygiene Authority.

"I met Dr. Dax and explained to him my hostility to Scientology. It was obvious to me he didn't know anything about Scientology, and he could not relate it to any of the psychological or psychiatric disciplines because he did not have any of the necessary lexicon of terms. He did not have the Rosetta stone, so to speak, to translate Scientology into psychological terms and show it up to be a perverted form of psychology.

"It was equally clear to me that he was extremely antagonistic to Scientology and wished its destruction and saw me as a means of accomplishing it. This became even more evident throughout the Inquiry when Dax gave his evidence on the basis of the research and material which I had provided, which material I had extracted in part from his psychiatric library and which he had been so willing to study in the publications which I distributed, such as Probe."

Wearne gathered together a handful of former Scientologists whom he carefully briefed to give evidence before the Board of Inquiry. On the whole their testimony appears to me to be unconvincing and ambiguous. ...

Throughout the Melbourne hearings, a mysterious observer haunted the proceedings, a man Wearne tentatively identified as an agent for CIA.

"Now this chappie," said Wearne, "appeared about the second day of the Board of Inquiry and was a constant shadow-you know-if you looked around at any time of the day, you would find him there; and he was always approaching me and talking to me about the Inquiry and how it was going and what the witnesses were doing and how they should be handled and so on. He didn't know what he was talking about, really - but as he insisted on inviting me for lunch practically daily, I felt obliged to listen to him anyway.

"He made it his business to keep in close contact with me. I became embarrassed by the number of times that he wined and dined me, brought liquor to my flat and irritated me by constant and inept suggestions concerning Scientology witnesses. On one occasion, Doug Moon, who considered him an intolerable ratbag, when probed by him as to what evidence he would give, abused him in tones of high anger and left the flat, slamming the door behind him.

"I was tolerant because, while I realised he did not have a clue about how our programme against Scientology should be conducted, he was trying to do his best and I assume was being paid for it. If I remember rightly, I made him a member of the Committee for Mental Health and National Security and gave him a card which no doubt is held in a repository of honour in his archives either at the CIA office or whoever else was paying him.

"I rather prefer the idea that the security service that employed him was the CIA because both he and his brother-in-law were employed in a finance company which had a set of offices to the rear of the United States Consulate, an organization which I approached at one time to interview the CIA man in charge." (O. Garrison, Hidden Story of Scientology, pg. 150-158)
1964, 28.9.
Hubbard himself did not appear to give testimony before the Board, a fact which is dwelt upon at some length by the Anderson Report. The report does not mention, however, that solicitors for the Scientology organization in Melbourne on September 28, 1964, formally requested that the state of Victoria pay Hubbard's travelling and incidental expenses to fly to Australia from England to give evidence.

The request was refused, as was a proposal that the Board appoint some representative in England to hear evidence from Hubbard there. 

Regarding the latter suggestion, Anderson said that such evidence taken on Commission was a very poor substitute for actual oral evidence before a tribunal. "One has to see the witnesses, observe their demeanour. In fact, one has to see whether they are 'Dear Alice-ing' you to determine whether what they are saying are things you, as a tribunal, should accept. I feel that I could get no assistance from Mr. Hubbard's evidence if all I had before me was his evidence taken on Commission. It would only be the bald written word without any means available of appraising the demeanour of the witness and those other multitude of things which one's professional training and years of life, for that matter, enable one to form some fair appraisal of the weight which would be given to the evidence."

While thus refusing to consider evidence in the form of interrogatories put to Hubbard by an experienced lawyer in England, Anderson based his eventual findings upon what he called "the great body of scientific evidence ... experts in a variety of fields, scientific and otherwise". That is, he relied upon psychiatrists, doctors, lawyers, university professors and others, most of whom had never come closer to Scientology than the "bald written word", here declared to be so unsatisfactory.

Critics of Scientology and its founder have said that Hubbard had had no intention of coming to Melbourne; that the request for expense money had been made, knowing that it would be rejected.

If true, it merely shows that Hubbard was using good sense. Only four months prior to the request, Dr. E. Cunningham Dax, chairman of the Mental Health Authority in Victoria, had publicly declared Hubbard to be of unsound mind. There was open discussion among the legal profession that he could now be charged with fraud.

Gordon Just, Counsel assisting the Board had reportedly said that "the people" of Victoria were so irate against Hubbard that they might do him physical injury if he were available. When the Scientologists' lawyer asked that the authorities guarantee Hubbard's personal safety, Just replied that this could not be done because it would interfere with the ordinary workings of the law.

The newspapers were treating the Inquiry with the kind of biased sensationalism usually reserved for an especially gruesome murder trial. There is no need here to quote from the fulsome stories that dominated the Melbourne dailies during the hearings. (O. Garrison, Hidden Story of Scientology, pg. 158-160)
1964, November 
The Book of Case Remedies published. (CofS) 

1964, 8 December 
R6EW and Solo auditing released at Saint Hill Manor. (CofS) 

Church of Scientology of Hawaii founded. (CofS) 

 

1965

LRH issued an "Intelligence Hypothesis", reissued in 1979 as "GO 060571 LRH, 6 May 1971, WORKING THEORY'". --- Quotes from the 1971 issue:

"So far we have been using an "Intelligence Hypothesis" I developed in 1965. Taking all channels of attack on us country by country, I found the cycle of attacking sources was (a) Income Tax (b) Health Dept or Agency (c) Immigration and (d) a type of press.

Moving this up to an International level, and trying to find out who could have that much influence the Intelligence Hypothesis I formed was that it would have to be a member of the World Bank with psychiatric connections or who planned usages of psychiatry as part of world control.

We used this to narrow and target our searches. It led us to WFMH and the NAMH. And it served us well. ...

We found the central handler and proved it by numerous correspondences we were given. The track on this was started by a bit of flair (insight). And it has proved out absolutely. The person is "Mary Appleby" Secretary of the National Association of Mental Health of England. It is she who writes and phones her contacts to start attacks on Scientology.

Her uncle (just now deceased) was OTTO NIEMEYER of the World Bank.

So that finally ends off the 1965 Intelligence Hypothesis as totally correct." (Data Sources: Policies, GO 060571 LRH)
1965-1966  
A complete data analysis should go back at least to 1965 when ethics conditions first came out, possibly earlier. Since 1965 forward, one can view the use of heavy force to control, fear tactics, and physical restraint, etc. Those who were there remember the inception of these methods. From that time forward, one finds the misuse of ethics conditions on persons with great enturbulation resulting -- one finds additives to the ethics conditions in the form of make-wrong mechanisms -- including outright physical body punishment. One finds ARCxs occurring, some severe enough to cause former upstats to leave altogether. It is true that some people left before this time, but it was due to the case strain from running research processes.  

So from 1965 on, we find individuals who had heavy force used against them or who were assigned wrong conditions -- then made wrong about the wrong condition. An example of grossly misapplied ethics was when John McMasters was thrown overboard on the Flagship (a practice commonly used on erring auditors), breaking his arm on the way down and then made to tread water for 3 hours while begging to be pulled in as he did have a broken arm. McMasters left Scn because of "misuse of ethics" and no one ever got back this chief spokesperson, a top Class 8 Auditor. This public opinion leader was responsible for thousands and thousands of people coming into Scn. This is one example, but this sort of thing happened to many many persons. (Dave Tops Debrief) 
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The Churches of Scientology struggled financially for years. In 1966 LRH came out with the Ethics Policies, which basically stated that if things weren't going well, a suppressive person was actively causing statistics to drop. The witch-hunts started. In Seattle alone, there were about nineteen people declared suppressive. Considering there really weren't very many active Scientologists in 1966 in Seattle, that was a lot of people. (P.Krenik) 

1965-1967
In 1982 a booklet called 'How Big was Old Saint Hill' was published. This gives some idea of how successfully this Org operated. The data we have in the booklet runs from the beginning of 1965 to September 1967. The start of the operation coincides with a reliable method of achieving the state of Clear. Prior to that  time it had been a pretty hit and miss process and most of the people who had achieved the state had beer cleared personally by Ron Hubbard. Now a programme of steps was available which comparatively new auditors, not necessarily Clear themselves, could be taught to deliver. 

The operation started with less than six staff and during its first quarter was turning over an average of £1,490 per week (at 1965 values). Growth in turnover and staff was very rapid. Within six months turnover had reached an average of £4,521 per week and staff were approaching the 200 mark. Over the next 12 months staff numbers levelled  off at 250 but turnover reached a weekly average of £9,532. By the end of the final year for which we have figures average weekly turnover had reached £19,261. 

Much more important than turnover figures were the actual products of the activity. Clears were being mass produced. At its peak Saint Hill produced 21 Clears in one week, There was a delivery staff of 50 Auditors. Twelve of these were 'Review Auditors' whose job it was to sort out any case that got bogged down. There were 200 people training to be auditors plus another 100 studying other things. The number of students completing courses in any one week averaged between 40 and 50. (The Sad Tale of Scientology, Eric Townsend, Chapt. 6, pg. 25)
1965, 7 April 
HCO Executive Letter of 7 April 1965 

Ron’s Journal No. 11
In Australia the "Enquiry" by Holy Joe Anderson, the famous Catholic bigot, is over and he is to make a report to the State Parliament probably next September.

Evidently both the Victorian Enquiry and the U.S. FDA hearings were inspired by the Catholic Church!

Ron (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1965, 21.4.
The Board of Inquiry concluded its hearing on April 21, 1965 and Anderson tabled his report in Parliament the first week in October of the same year. In his report, Anderson attacked Scientology in what one news account called "the strongest terms ever used in an official investigation in Australia". (O. Garrison, Hidden Story of Scientology, pg. 159-160)
1965, May 
Power Processing, Grades V and VA on the Grade Chart, released at Saint Hill. (CofS) 

1965, 3 May 
The Classification, Gradation and Awareness Chart, listing the levels of training and grades of processing was released by L. Ron Hubbard at Saint Hill. With the release of the "Grade Chart," lower-level auditing grades (Grades 0 through IV) were also released. (CofS) 

1965, 11 June 
Hubbard College of Scientology Saint Hill Foundation founded. Subsequently, Foundations, which operate in the evenings and on weekends, were established in all Scientology organizations to facilitate the delivery of training and auditing services to the working public. (CofS) 

1965, September 
L. Ron Hubbard inaugurated the Clearing Course at Saint Hill Manor... (CofS) 

1965, 6 October 
HCO Executive Letter of 6 October 1965 

The Melbourne Enquiry Into Scientology
In 1942 as the senior US naval officer in Northern Australia by a fluke of fate I helped save them from the Japanese.

L. Ron Hubbard (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1965, beg. October
The Board of Inquiry concluded its hearing on April 21, 1965 and Anderson tabled his report in Parliament the first week in October of the same year. In his report, Anderson attacked Scientology in what one news account called "the strongest terms ever used in an official investigation in Australia".

In the summary of his findings, Anderson denounced Scientology in toto. "The Board has been unable to find any worthwhile redeeming feature in Scientology." The whole body of its doctrine was a "fabric of falsehood, fraud and fantasy".

"Scientology is evil; its techniques evil, its practice a serious threat to the community, medically, morally and socially; and its adherents sadly deluded and often mentally ill."

As for the founder of Scientology: "However Hubbard may appear to his devoted followers, the Board can form no other view than that Hubbard is a fraud and Scientology fraudulent."

And in another place: "His sanity is to be gravely doubted."

In prompt reaction to the Report, Victorian Premier Sir Henry Bolte called a press conference to announce that the Government was duty bound to act on the Board's recommendations. (O. Garrison, Hidden Story of Scientology, pg. 159-160)
1965, 3 November
HCO Executive Letter of 3 November 1965 

Our U.S. Suits Against Newspapers on FDA Raid Stories Etc.
The suit which may be easiest to bring is against the newspaper publishing the FDA and other libel and slander naming in it also the American Medical Association, the American Psychiatric Association, the Better Business Bureau and the clipping or press bureau that forwarded it and the charge probably best consists of "Libel and slander to forward a Conspiracy to monopolize healing in contravention of the Sherman Anti-Trust Laws" or a similar anti-monopoly act.

However the treatment of the AMA, APA, BBB (and its collusion with the U.S. government on the same subject) of the chiropractors, AMA lobbying against other healing group for pro MD legislation all adds up to conspiracy easily proven.

The BBB issues pamphlets about "Cures" and "Quacks" written by the AMA.

The Australian mess was sparked off by the continual collusion of the AMA, APA, BBB and the U.S. Consul in Melbourne to whom libel was traced some years ago.

The AMA held a huge Congress in Washington D.C., got it addressed by government leaders, and branded anyone else engaged in healing a "Quack" and has since kept this exhibit alive in Washington.

Any libel and slander around myself or Scientology is based on a 15 year endless campaign by this group. The AMA issues "news releases" to magazines and papers villifying us.

A direct tracing of the FDA attack goes back to the AMA Congress in Washington D.C. (Sheraton-Park Hotel 1962?)

As a side comment, before I seemed to threaten the multi-billion dollar healing empire of the AMA and APA, all my personal press was beautiful and good.

L. Ron Hubbard (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1965, 20 November 
The seven-division organizing board issued by L. Ron Hubbard from Saint Hill. (CofS)
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...Ron Hubbard evolved a structure of seven separate Departments or Divisions to perform all the f unctions of delivering, training, quality control, dissemination to new people, internal and external communication, staffing, staff training, finance and premises. The structure to do this was laid out on an organisation chant, known as an 'Org Board', and it is still used in the running of the Church Orgs today. (The Sad Tale of Scientology, Eric Townsend, Chapt. 6)
1965, December 
Scientology: A New Slant on Life published. (CofS) 
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In less than two months (see: 1965, Oct.), the Victorian legislature passed what was called the Psychological Practices Act, 1965, whose principal aim was the banning of Scientology. In fact, it was at first known informally as the Scientology Prohibition Bill.

The chief provisions of the Act are:

It sets up a Psychological Council and requires the registration of psychologists with the Council; and restricts the practice of that profession for fee or reward, as well as the use of the word "psychologist", or similar expressions.

It imposes a fine of A$ 5oo for use of the E-meter by anyone other than registered psychologists.

It makes it a criminal offence, punishable by a fine of $2oo for the first conviction and up to two years' imprisonment for a second, to demand or receive directly or indirectly, any fee or reward for the teaching, practice or application of Scientology. The same restriction applies to holding oneself out as being willing to teach Scientology.

It directs all persons holding "Scientology records" to deliver them up to the Attorney-General and authorizes the seizure of such records by law enforcement officials.

Acting swiftly under terms of the last mentioned clause, within one half hour after passage of the bill, police raided the Scientology headquarters in Melbourne, where they confiscated some 4,ooo documents, personal files and books.

The Scientologists' response to this draconian suppression in Victoria was to publish a booklet entitled Kangaroo Court, which laid bare the conspiracy and bias behind the Melbourne Inquiry and vowed that Scientology would continue to grow in Victoria. "No vested interests or blackhearted politicians, no matter how much power they seem to ally themselves with, can stop our thoughts or our communications ... Our administrative form could be altered, but not the subject of Scientology ... We will be here teaching and listening when our opponents' names are merely mis-spelled references in a history book of tyranny." (O. Garrison, Hidden Story of Scientology, pg. 1

 HYPERLINK "http://www.freezone.de/english/timetrack/data/Hidden_Story/chapter7.htm" \l "160" 60-161)
1965, 30 December 
Church of Scientology of Twin Cities, Minnesota founded. (CofS) 
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1966

1966
Freedom of Information Act, passed in 1966 and amended in 1974. (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 90)
1966, early
Saint Hill (East Grinstead, UK):

...For those fortunate enough to have been there at the time it must have seemed like the dawn of a Golden Age. Some of the letters published in the booklet 'How big was Old Saint Hill' give the flavour very clearly. People crowded in to be audited and trained on the new processes that Hubbard was developing. These were what were termed Power Processing and were a Scientology method of achieving the state of Clear. The first Clears were achieved by this method in early 1966 and then started to come through in increasing numbers after that. 

During this time of growth of the local Saint Hill Org, Hubbard was carefully observing the working of the 'organisation' and how it could be improved. He applied elementary 'work study' principles to it just as if it was a factory or car repair garage. From this emerged a whole series of written procedures, known as Administrative Bulletins, which have since been bound into seven volumes and are still used extensively in the operating of Church Orgs today. These Administrative procedures became known as Admin. Tech. They were mimeographed in green ink and are often referred to as 'Green on White'. 

A selection from all the volumes was made to produce the organisation Executive Course. A businessman who today sat down and absorbed the principles and practice expounded in that course, and then applied them in his own business, could gain considerable benefits, even if only in reducing the stress and strain he subjects himself to.  

The attention that Hubbard devoted to systematising administration shows the lesson he had learned from the early chaotic days of Dianetics. As Scientology became a world movement, the danger of it fragmenting or getting into financial difficulties were that much greater. Until then Ron Hubbard s personal authority held things together, but that could not be relied on forever. 

If growth was to continue, it needed to be on the basis of a secure organisational structure. Many of the people coming into the movement had a strong desire to help others and change the world. The experience of the fifties showed that these qualities were not usually combined with good organisational or financial management skill. The method of organisation he evolved was a self-controlling bureaucracy that could produce a minimum standard of efficiency with whatever resources were available to it. 

More important than efficiency was the need to keep the auditing technology 'standard'. The bureaucratic structure would ensure that standard processing was delivered in all the Church Orgs and that individual variations or other therapies were not permitted to adulterate proven Scientology and Dianetic processes.... (The Sad Tale of Scientology, Eric Townsend, Chapt. 6, pg. 23-26)
1966, 7.2.
The attack on Scientology in Britain did not reach the House of Commons until February 7, 1966, when Lord Balniel, MP, chairman of the National Association for Mental Health, put down a question in which he asked Kenneth Robinson, the then Minister of Health: "In view of the scathing criticism by an official board of enquiry in Australia into the so-called practice of Scientology, surely the Rt. Hon. Gentleman considers it is in the public interest to hold a similar type of enquiry in this country?"

The Rt. Hon. Gentleman (himself a former officer of the NAMH) replied that he was prepared "to consider any demand for an enquiry", but that no such demand had been made prior to that time.

"I am aware," he added, "that extravagant claims are made on behalf of Scientology, which are not generally accepted, and for my part, I would advise anyone who is considering a course of this kind to go to his doctor first."

Health Minister Robinson was well-suited to his role both by birth and by experience. Prior to assuming his Ministerial responsibilities, he had been prominently active in NAMH affairs, chairing various committees and serving as the association's vice-president. (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 184)
1966, 11 February 
SECED 52 11 February 1966 

Committee For Sane Psychiatry
2. We are forming a "Committee for Sane Psychiatry" that will be charged with the responsibility of bringing to the attention of the world the brutal treatment and sex orgies in institutions and drive psychiatry into accepting lawful regulation by Parliament and Congress.

4. Case histories of brutal savage treatment are to be collected and the lurid nature of "treatment" is to be fully documented and exposed by the Committee.

L. Ron Hubbard (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1966, 17 February 
HCOPL 17 February 1966

Public Investigation Section
The Public Investigation Section is formed in Division 1, Dept 3, as Section 5.

It is composed wholly of professional investigators. The section may never be used on Ethics Section matters but may work with Ethics when an ex-Scientologist is involved.

The statistic of the section is dual consisting of the number of cases successfully investigated on specific projects and the number of derogatory news stories appearing that week related to enemies of Scientology…

It will be seen that the section has all the useful functions of an Intelligence and propaganda agency. The determination of what a project is is simple – what agency or groups is attacking Scientology? The Section investigates the attacking group’s individual members and sees that the results of the investigation get adequate Legal action and publicity.

Standard intelligence procedures are used.

Public solicitation for cases of injury to the rights or liberty concerned with that project can obtain leads. Anyone writing in a complaint is then sent a copy of the form to fill in… The pattern of the form is based on the data needful to get a conviction. The more fruitful of such forms are followed up by individual investigators. These obtain the data necessary for a conviction of the individual complained about who is a member of the attacking group.

No act which will make an investigator liable to criminal prosecution may be ordered. (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1966, 18 February 
HCOPL of 18 February 1966 

Attacks On Scientology
The Third Group of Actions have been positive in stopping attacks:

G.3.1. Investigating noisily the attackers;

G.3.2. Not being guilty of anything;

G.3.6. Refunding money to dissatisfied people;

It is a curious phenomenon that the action of investigation alone is head and shoulders above all other actions.

Thus, they are not hard to defeat providing one (A) looks for their hidden crimes and (B) is irreproachable in his conduct himself.

These people who attack have secrets. And hidden crimes. They are afraid. I can count several heavy attacks which folded up by our noisily beginning an investigation of the attacker.

For years and years I have had this "hat" of attack handling. In January 1963 I took a calculated risk and devoted my time to research. I knew we had better get all our answers and complete our technology. But in doing so I could give only a small amount of time to the US and Australian attacks. (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1966, 21 February 
HCO Exec Letter of 21 February 1966 

The Calculated Risk
The calculated risk taken on 23 January 1963, has paid off.

On that date I saw that when the gun-waving Federal Marshals stormed the Church in Washington, we were in for a series of raids and enturbulent actions by governments.

Therefore, as the officers of the various areas can tell you, I ordered them to fight a delaying action while I completed the research.

The strategy was this – the only thing which would ultimately win for us was total technology. If I interrupted research to swat flies, we might lose. Therefore I handed over most of the defense to others and speeded up research.

By working 18 hours a day on research and the rest on administrative matters, by August of 1965 I had the full answers to total freedom.

Well, the calculated risk paid off. The ultimate "weapon" was attained… The ultimate weapon is total freedom.

L. Ron Hubbard (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1966, 22 February 
SECED 22 February 1966 

Project Psychiatry
Project Psychiatry arises by the psychiatric attack on us in the US, in Australia and now England.

These attacks since 23 Jan 1963 follow my withdrawal from heading up our investigatory actions of attackers.

There is a conspiracy here we has gotten across the path of. Any person in the world can be "pronounced insane", killed or assaulted and made incompetent at the whim of any psychiatrist. Further they pretend they can suspend civil rights!

Hitler invented the pre-frontal lobotomy to make farm zombies. LSD25 as a drug administered to a person makes him temporarily insane. The Russians abandoned all this realizing these "treatments" were Fascist, were begun by the Czar’s secret police and have yet to cure anyone of anything except life.

A psychiatrist today has the power to (1) take a fancy to a woman (2) lead her to take wild treatment as a joke (3) drug or shock her to temporary insanity (4) incarcerate her (5) use her sexually (6) sterilize her to prevent conception (7) kill her by a brain operation to prevent disclosure. And all with no fear of reprisal. Yet it is rape and murder.

They pretend some sort of government position. Lord Balneil’s Mental Health Association has no more official status than the Plumber’s Association!

If these violations of human liberty aren’t checked we will soon see "thought police" and an end of individual rights.

I find the material available in individual psychiatrists enormous. We do not care about their conspiracy to rule the world even if it exists. They are no stronger than their individual practitioners and they are weak.

We want at least one bad mark on every psychiatrist in England, a murder, an assault, or a rape or more than one. This is Project Psychiatry. We will remove them.

L. Ron Hubbard (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1966, 25 February 
HCOPL of 25 February 1966 

Attacks On Scientology
NEVER agree to an investigation of Scientology. ONLY agree to an investigation of the attackers.

This is correct procedure:

1. Spot who is attacking us. 

2. Start investigating them promptly for FELONIES or worse using our own professionals 

3. Double curve our reply by saying we welcome an investigation of them. 

4. Start feeding lurid, blood, sex, crime actual evidence on the attackers to the press. 

Don’t ever tamely submit to an investigation of us. Make it rough, rough on attackers all the way.

Never talk about us – only them. Use their blood, sex, crime to get headlines. There has never been an attacker who was not reeking with crime.

It even would have worked on the U.S. FDA when they first began five years before their raid on D.C.

L. Ron Hubbard (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1966, February
Lord Balniel, MP, asked the British government to investigate Scientology. Hubbard responds by hiring a private detective to investigate Lord Balniel. Unfortunately the detective ran off and sold his story to the newspapers thereby creating even more ill feeling for Scientology. (The Roots of Scientology) 

1966, 19 February 
Narconon founded. (CofS) 

1966 1.3. 
The post of the "Guardian" is established by LRH. First Guardian WW was Jane Kember. (HCOPL 1.3.66)  

He appoints Mary Sue Hubbard as Guardian. Between 1966 and 1981, MSH and the G.O. exercised total control over all Church assets, bank accounts, property, copyrights and trademarks. (Criminal Time Track: Issue III, (2, 13)
One of the key policies applied by the G.O. is “Fair Game”. It states that an enemy of Scientology may be deprived of property or injured by any means by any Scientologist without any discipline of the Scientologist. May be tricked, sued, or lied to or destroyed. (Criminal Time Track: Issue III, (3, 22, 29))
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HCOPL 1 March 1966 

THE GUARDIAN
The Guardian is the most senior executive of Scientology just below Executive Director.

INTELLIGENCE SECTION

Both planetary and organizational intelligence is handled by this activity.

Intelligence is defined as information leading to predictions of occurrences and useful in forecasting events and so assisting planning and in handling matters arising from events.

FIRST APPOINTMENT

The First Guardian is Mary Sue Hubbard.

L. Ron Hubbard (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1966, 11 March 
SECED 11 March 1966 

Parliament & Balniel
In 1957 or ’58 Ray Kemp, not then in too good standing with Scientology London, but in no way discouraged by us, taking the book written by two London County Council teachers, (Creative Learning – a teachers book regarding retarded children) was working with UK retarded children groups from a Hampstead Health HQ of his own.

Kemp, for one reason or another, got a black eye from those like Balniel who had a vested interest in retarded children.

Harry Thompson was not a trained Scientologist. He moved into East Grinstead while I was in South Africa and worked with two teachers, Miss Sheila Hoad and Miss Roberts. Someone, probably Jenss, Clerk of the EG Council, dreamed up the "Death Lessons" scandal of 1961 which made international "anti-Scientology" press. The story claimed the children were being taught to imagine themselves dead. We are not sure why this was a crime as any church does it. It is not a Scientology technique routinely.

So the two largest "anti-Scientology" messes in the UK seem to trace back to retarded children. Balniel is mainly interested in this and it was he who put the recent question in Parliament about an Inquiry into Scientology.

The press, uniformly and wholly incorrectly tied it all in to me personally though at the time of the "Death Lesson" scandal I had been out of the UK for months.

L. Ron Hubbard (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1966, 20.3.
One Man Britain Can Do Without (The People, 20 Mar 1966) - HE IS SENDING OUT SPIES TO SMEAR ANYBODY WHO DARES ATTACK HIS STRANGE CULT (refering to "Project Psychiatry")

"And I was told that the first victim who was to be investigated was to be Lord Balniel, chairman of the National Association of Mental Health." 

"Mr. Hubbard would do this country a favour if he decided never to come back here again. He is one man we can afford to do without."

1966, early April
In early April 1966, South African newspapers carried a story stating that leading psychologists "and other mental specialists" in Johannesburg, Durban and Cape Town were investigating the activities of the Scientologists and that the Psychological Association of South Africa would shortly issue its findings. It was suggested that the report would be "quite startling".

However, the Scientologists promptly announced that investigation was a game any number could play, and that they had set up a team of investigators to probe the activities of certain psychiatrists practicing in Durban, Johannesburg and other South African centres. Dossiers on some of the practitioners had already been compiled and were in the hands of L. Ron Hubbard. (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 218)
1966, 7.4.
On 7 April 1966, the CIA headquarters in the United States received a cable from an agent in Rhodesia: 'Request traces of L. Ron Hubbard, US citizen recently arrived.' The reply confirmed that Headquarters files contained no derogatory information about the subject, but a memo was attached giving excerpts from press reports. It concluded: 'Individuals who have been connected with the organizations headed by Hubbard or who have had contact with him and the organizations, have indicated that Hubbard is a "crackpot" and of "doubtful mental background".'

LRH... bought a large four-bedroomed house with a swimming-pool in the exclusive Alexander Park suburb of Salisbury and opened negotiations to acquire the Bumi Hills Hotel on Lake Kariba. His plan was to use the hotel as a luxury base from which to spread the influence of Scientology. ... 

... In an interview in the Rhodesia Sunday Mail he said he had left his stately home in Britain on doctor's orders after a third attack of pneumonia. 'I am really supposed to be on vacation,' he explained, 'but I have had so many invitations to invest in businesses here and this country is so starved of finance that I have become intrigued.' Hubbard was careful to distance himself from what the newspaper called 'the controversial Scientology movement'. It had never really been pushed in Rhodesia, he said, and added: 'I am still an officer of the corporation that administers the movement but it is very largely autonomous now.' (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 257-260)  

1966, May
In early May, Hubbard produced, uninvited, a 'tentative constitution' for Rhodesia which he felt would satisfy the demands of the blacks while at the same time maintaining white supremacy. It embodied the principle of one man one vote for a lower house, while real power was vested in an upper house elected by qualified citizens with a good standard of English,  knowledge of the constitution and financial standing verified by a bank. Hubbard was apparently convinced that Rhodesia's black population would welcome his ideas, even though it was patently obvious that the qualifications required to cast a vote for the upper house would exclude most blacks. 

Hubbard's proposals were written in suitably constitutional prose, beginning: 'Before God and Man we pledge ourselves, the Government of Rhodesia and each of our officers and men of authority in the Government to this the Constitution of our country...'

Copies were despatched to Ian Smith and to Saint Hill Manor in England with instructions to forward the document to the British Prime Minister, Harold Wilson, when Hubbard gave the word. Ian Smith's principal private secretary replied politely to Hubbard on 5 May saying that his suggestions had been passed to a Cabinet sub-committee examining proposals for amending the constitution. 

... Hubbard then wrote to the Minister of Internal Affairs asking if the investigation of his activities and background had been completed and if he could have confirmation that everything was in order. He added a jaunty postscript: 'Why not come over and have a drink and dinner with me one night?' 

This provoked a frosty response from the Minister's private secretary: 'My Minister has asked me to thank you for your letter of 5th May 1966 and to say that he has no knowledge of his Ministry carrying out an investigation into your activities. He regrets he is unable to accept your invitation to dinner. Yours faithfully...' 

...Hubbard's high profile as the 'millionaire-financier' who boasted that he could solve the UDI crisis (*) won him few friends among Rhodesia's deeply conservative white society. He often spoke of his willingness to help the government, pointing out that he had been trained in economics and government at Princeton, and seemed surprised that his services were not welcomed. ... (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 257-260)  

(*) Prime Minister Ian Smith had signed a Unilateral Declaration of Independence in defiance of the British Government.
1966, 6 May 
LRH Tape of 6 May 1966 

Talk To The Saint Hill Staff & The Staff of WW
From Salisbury, Rhodesia. This is Ron:

The truth of the matter is that after I spent from April 1964 to January of 1966 putting Saint Hill together and putting in through 1965 the Seven-Division system and writing up all of its policy letters and straightening out its lines, I now had to know whether or not it was a workable system. But, with not being there at all and seeing the statistics go up to this degree gave me a great deal of confidence…

Now along with all of that, of course, before I left Las Palmas I had news that John McMaster had flown back from Los Angeles and had been checked out Clear. Now I knew indeed that the technical bridge was in all the way through to Clear.

Ahead of that, largely unexplored and not vital in its technology to the lower echelons, is of course Operating Thetan. This area is relatively unknown and just exactly what the total potentials of an Operating Thetan are have not been explored but I can say this, that everything that I try to say that an Operating Thetan can do as the total limit of his ability and so forth, reads as an invalidation on my e-meter.

Now there is also an economic situation which is very bad. Not only is there what’s left of civilization being shotgunned from the communist areas but also it is being mowed down from the world bank areas. In other words, the trick here is to make a country as insolvent as possible so that it will borrow as much money as possible and therefore that country can be made to pay back such vast interest rates and such huge sums of money through overtaxation of its population that somebody gets rich some place else.

Now this theory of how you depress the providency of a government in order then to tax and more or less own the country as a whole is probably the reason back of the African new black states, the present semi-confusion and dissolution of the government of England which owes the World Bank 900,000,000 (pounds) and it will owe it more and more and more and you’ll notice that whole budget was paying back that World Bank, paying back that World Bank. Well, of course, they’ll never pay back the World Bank and the World Bank will end up owning England.

So you have the super-capitalist shooting at civilization, you have the super-communist shooting at civilization and between the two there is some possibility that you might not make it, you might get disrupted on route.

Now if we can get white population, immigrants and big companies and so on moving into Africa and if we can get with that Scientology well established in Southern Africa, why we can then look forward to a salvage operation base, in case the northern hemisphere’s lights go out. You just go on and take the planet but there is a second avenue and that second avenue is possible through a reformation of Africa and all we have to do is make sure that this civilization of Sourthern Africa is, keeps going and keeps perpetuating itself and so forth and we will still have Scientology in spite of something happening in the Northern Hemisphere.

All right – there a third avenue and that avenue I will be working on in a very few months and that is the O.T. base proper. (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1966, July
At the beginning of July, Hubbard was invited to address the Rotary Club in Bulawayo. He delivered a rambling, hectoring speech telling the assembled businessmen how they should run their country, their businesses and their lives and when it was reported in the local newspaper it appeared to be faintly anti-Rhodesian. A couple of days later, Hubbard received a letter from the Department of Immigration informing him that his application for an extension to his Alien's Temporary Residence Permit had been unsuccessful: 'this means that you will be required to leave Rhodesia on or before the 18th July, 1966.' 

Hubbard was stunned. Up until that moment he had believed himself to be not just a prominent personality in Rhodesia, but a popular one. He asked his friends in the Rhodesian Front party to make representations on his behalf to the Prime Minister, but to no avail. 'Smith ranted and raved at them,' he reported later, 'told them I had been deported from Australia, was wanted in every country in the world, that my business associates had been complaining about me and that I must go.' (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 257-260)  

1966, 18 July
Hubbard booted out of Rhodesia because of his bad reputation and attempted meddling in local politics. (The Roots of Scientology) 
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You all probably know LRH went to Rhodesia in southern Africa in the mid 1960s. He was looking to set up the first OT base in that country. While there, he also purchased and began operating a hotel, at which he employed many people including his black friends. LRH was so outraged with the treatment of the blacks in southern Africa that he ultimately presented a new constitution, directly to the Prime Minister, which would have given full rights to the blacks in that country, LRH was ahead of his time. Apartheid was not only in full force, but the rest of the world, including the US Government, were either ignoring it or supporting it. For his efforts the white supremacists had LRH exiled from their country. As if that weren't bad enough, IRS agent Forsyth further rubbed salt in the wound when he described these activities as follows: "Scientology had plans to arm 5,000 natives in an effort to take over that country"

(David) Forsyth's memorandum contained 16 pages of similar reports. As you can see - they weren't just false - they were vicious. After years and years of trying to get LRH and Scientology - the IRS really started going psychotic. Possibly the most astounding document of that period was one written during the mid- 1960's. I'll read it to you now so you can see just how nuts these IRS officials were. The name Alfred Hubbard had come across the IRS' desk. At that point the IRS' reactive "mind equals a mechanism" kicked in.

"It is shrewd to note that since the name L. Ron Hubbard is so similar to prominent LSD advocate Alfred Hubbard, then LRH and this Alfred Hubbard must be one and the same persons. And because Timothy Leary has recently established a religion advocating LSD, then Leary may be the head of the Church of Scientology and our L. Ron Hubbard may be getting income through Leary"

... Hundreds of such reports were sent to other governmental agencies throughout the world as well as to private groups. This was done in order to foster and fuel an atmosphere of prejudice designed to trigger all-out assaults against the religion. (David Miscavige's IAS speech, 8 October 1993) 
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LRH: In 1966, knowing that the world would not go on forever without war, and knowing that it might be very advisable for us to have all of our materials in a safe repository, I went down to southern Africa in order to establish an area where this could be effected. What happened there is that the people of the countries involved began to write me fan mail in floods, I appeared many times on TV and radio, and my popularity was very great, and this could not be confronted by a fellow named Smith, and some others, and they refused to extend my visa. There was no more to this than that. 

... I went off by myself into southern Africa to see whether or not an OT would make good, singly and all alone, without any assistance, against the environment around him. And I found out that he would not do too much good. But a group of OTs would be entirely irresistible, and are necessary to carry off this type of operation. 

So OTs do best with OTs. (Ron's Journal 67)
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LRH: .. "I don't care if you tell them I was engaged in an educational study of Rhodesia and they couldn't get me out of these fast enough and they suddenly found out that, that's the only reason, you can say that's the only reason Hubbard's name comes up on the thing. It's because those governments down there are scared stiff that their native populations and so on would be given an educational administrative system and therefore they 1966, why ah they said that Hubbard was non persona grata in that area because he was liable to do all sorts of horrible things. Actually he's done nothing. He was simply studying the educational basis and they all of a sudden found out that he'd do something about educating blacks - all of the blacks around working with and so on were all of a sudden learning like anybody else, and at that moment Boom they went up in smoke and this just told him he was not going to have his visa renewed - he wasn't even kicked out - just refused to renew his visa so he couldn't complete his study. The Rhodisians don't like him. We don't know what action there is then. The Rhodisians don't like him, the South Africans don't like him." (HCO PLs and Guardian Orders: LRH Aides Conference, "Covert Operations", 2 November 69)
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18 July 1966 

LRH: Conference with:
The Guardian, LRH Aide, LRH Communicator, Legal WW, Guardian Communicator and the Head of Intelligence Branch 5 office of LRH

This action has to do with the recent adventure and the current suits on the London Daily Mail; has to do with the Newspaper Proprietors Group or whatever you call that activity…

That a criminal act has occurred and that the publications of materials copyrighted and classified materials have been published in this newspaper belonging to this particular group. Now exactly what the crime would be is at least receiving stolen goods. Now I’m perfectly prepared to put in a claim to the police that on my return certain classified papers were missing and pursuant to that that these classified papers … had been filched and that they were accepted and purchased apparently by these proprietors and that they have published them…

So therefore they did undertake to send (Peter) Younghusband to Rhodesia to get me imprisoned or shot and then if that failed, denied re-entry into the United Kingdom and then vilified and discredited so that the testimony would not count in this suit. And that is a criminal offense and Sir William Carr and Cecil King are, at the very least, accessories if not directors of these crimes.

Now that was the first datum I had on this subject in 1954 – I found out in counting noses that the people who had done the most – twenty-one people – who had done the most to damage Dianetics had criminal records and seventeen of them verified; I just got tired at seventeen and said this is too many.

That in view of the fact that they have criminal backgrounds or in view of the fact that investigation will reveal this, our investigation should therefore go forward to the discovery of crime. Then we should act on the crime… and then when it is acted upon – then we sue.

This is about as malicious and vicious perhaps as one could get but then you are suing a discredited source and this would become hallmarked after awhile. They’d say "the Scientologists must have done that because first he was jailed and then he was sued".

And that is the policy. And then where possible – where we have discovered a great deal of entheta coming back at us, then we intend to get this handled by investigating it back to a criminal act by the person. A criminal act is disassociated from the entheta of course but that’s what they are trying to defend or something and we get that and then we put on the pressure to publicly to have that person prosecuted for that particular act and then, when they have been prosecuted – or are being prosecuted – or are just beautifully discredited at that particular moment, then we serve them with a summons. ? law and order, assault and battery or whatever they did is not of interest to us except to discredit them and then we serve them with a suit for libel and slander.

Guardian Comm question – This guy that came from England to Rhodesia that instigated having you taken out. What was his name? Peter Younghusband. London Daily Mail. (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1966, 19 July 
HCO Executive Letter of 19 July 1966 

Public Attacks, Legal Point
For example, a newspaper group bought research notes stolen from my home this spring. These notes look quite bizarre. But they were not for public issue and are not used in practice. The newspaper group now publishes these notes out of context and implies this is the PRACTICE of Scientology.

L. Ron Hubbard (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1966, August 
Release of OT I. (CofS) 

1966, 17 August 
LRH Conference With The Investigators 17 August 1966
In 1950, I’ll give you some background history on this, I started a Foundation. I didn’t have control of this Foundation, it was started by a number of business men who were in who believed in human betterment, and they began a Foundation called the Hubbard Research Foundation, Elizabeth, N.J.

At that time I wasn’t ever owning up to having done the research. I had written a book and it had become a bestseller, and they had taken over and the Foundation to continue the researches. I was actually at that time backing out of the whole thing… It was riding the top of the Best Seller list throughout the summer of 1950, it was a sellout all over the place and so I said all right I’d give them a hand until July, and then I would have to go on and do something that was more in my line of country, you see.

By July I found out that people were doing things with this technology which had been released which were not necessarily harmful just terribly off beat, messed up, and I saw that it was all about to go down the river, and the Board at that time begged me to stress the fact that I had done the research, and the work was basically mine, and that I should take some Administrative control for this. Well, so I took some Administrative control.

Well, if you ever saw a shambles it had begun right at that moment, not because I was in Administrative control but just shambles. It was so bad there were about 4 people killed out in California, there was an effort to kidnap me, which only my somewhat hard won knowledge of Judo and so forth got me out of – I put two blokes in the hospital – very very adventurous. A woman sued me for divorce to whom I was not married; she was the mistress of a scientist, an atomic scientist, and he had been my friend, and he had died. Well anyway, to make a long story short, she haunted me – and it was just too thick – offices were being robbed and Oh my goodness.

By this time there were 5 of these branch offices to the Foundation – I still had no Administrative control over this and the Boards would pass all sorts of resolutions and spend money in all different directions – I had no control over this, but I did have control over the fact that we were being knocked around badly, so I went down and saw a friend of mine who was an assistant of Hoover’s, J. Edgar Hoover, and he said "Well, Ron, I can’t do anything for you by telling you anything about your staff, but if you give me a list of all of your staff members of all of these Foundations, I will give you back a list which will startle you, and tell you which ones of them are not members of the Communist Party. I’ll give you back that list". That was news to me, what was this? So I gave him that list that included a 1000 staff members in these 5 organizations, and he gave me back a list and it had 257 names missing off it.

Well, he wised me up just to this point, "Communists", he said, "are under orders to infiltrate all sorts of organizations, and you are just getting more than your share of popularity and if they can bend this activity over to their own uses they would be very excited about it and so forth".

Well, I slogged through the remainder of 1951 and eventually…I had no control of these organizations at all and they, through mismanagement and so forth by their existing Boards, they folded up and I went off down to Phoenix, Arizona, and I started a Scientology organization.

The name of the earlier subject was Dianetics, and you will find that is still in useful practice, but it was basically a healing subject. We got in bad with the healing professions because the publisher and a medical doctor, not me, said that any two people could use it and get well instantly, and it was Walter Winchell no less who said it was a greater development than the wheel and arch. That wasn't me. Now these people staring attributing these statements to me.

Well, I parted company with this field because I did not want to be mixed up with a healing activity because this was a philosophic line of research and I ran into Scientology and the basic subject from which Dianetics was derived, and I went on with this development down in Phoenix, Arizona, and I got the earliest Scientology Organization put together and I had control of that and it ran pretty well, and it has been prospering ever since.

I cam over here to England – there were several groups over here in England that were at swords with each other – and they requested me to come over and make peace amongst them – so I made a branch of the American Office in London and let these groups contribute their activity to it and its gone on from 1952 in England.

Now at the time, had it not been for responsibility to other people and so forth, I would actually very happily have pulled foot from all the administrative actions and so forth in regard to this because it is a tumultuous field to end all tumultuous fields. You see me right now gazing longingly and casting sheep’s eyes at a yacht I am getting surveyed…

and you see me going out to Rhodesia…and if it weren’t for my responsibility to other people in this matter, I myself would not have very much to do with it. That is the truth of the matter.

But now that I have taken responsibility along this line, I am very dedicated to certain propositions, and that is, first and foremost, the ethical application of the technology, it must be done right. It must be used properly. It mustn’t be used to hurt or harm people, and so on. Hence you see our Ethics activity.

Now in 1954, I got my first clue, and this is where you start coming in, I got my first clue as to the actual type of personality that gave us a slugging around. Earlier in doing research on the mind, and so on, I had become a special officer of the Los Angeles force for awhile… My beat was South Main and Alvarado and that is the toughest district there is down there, and I got a little insight into the criminal intelligence and then I began to find out that I didn’t run across Communists who didn’t have a slightly or largely tainted criminal background. This was big discovery to me… and as time has gone on I have gotten a deeper and deeper insight into the type of personality which raises the devil with this type of work, and it isn’t 90% of the human race, it is a figure as small as 20%. Of that 20%, only 2 ½ % of the 100, the other being 17 ½ %, the 2 ½% are really institutional cases. They are utterly mad.

Now when I found out that they are in the minority I began to investigate whenever we started to take a shellacing, whener we started to be beaten around I would get a private investigator in the area and have a look around and see who was at this and that activity, is (it) the suits, no, but that activity of investigation is the only thing which has tamed down attacks on Scientology. Not even a punitive action after the investigation was concluded but just the fact of investigation.

Now you take the Australian Enquiry which is giving us trouble right now. That Enquiry proceeded under executives who since have really been shot from guns by us, who would take no order of any kind…

Now this Australian Enquiry forbade – its got so many legal points – that it forbade me to appear. It said it couldn’t guarantee my personal safety if I appeared and testified there.

We get all sorts of weird things happening like this fellow Filson, he grabbed some papers which are not public issue papers but which are research materials. He sells them to a newspaper.

Now you are running down somebody who apparently is one of this original type personality I was talking about. They are terrified and they push it forward. You are not doing anything which is criminal, don’t you see, there is no such action involved but the fact that you are bettering him terrifies such people. They only approve of activities which kill men.

We had an enthusiasm on the part of the Daily Mail form trying to kick things around.

Their man, by the way, Peter Younghusband, that they used to pull off this coup in Rhodesia, I now find out from Tony Hitchman, the Radio Rhodesian television, that isn’t his name. His name is something like Von der Staden or something, and he is a South African, and he operates under an assumed name and he is still kicking around Rhodesia.

Yesterday we saw a Scientologist Pat Webster at London HASI whose brother Tony Webster has been causing some trouble… He said that he has seen Kenneth Robinson, the Minister of Health, he has been trying to do things against Scientology for ages and he will not stop...

Here’s something astonishing with regard to men with money, I finally got a rundown on no less a person than Harry Oppenheimer. I was looking for who was kicking over the traces down in South Africa … Now I wondered if there wasn’t a contact between King and Oppenheimer because King is also on the Board of Directors of the Bank of England…

But he (King) is a director with Carr of the NPA which has banned our advertisement…

It could tie in. When I did an extrapolation of this if it were a conspiracy it led to somebody who had an interest in Mental Healing, the Press and High Finance, because they were able uniformly to influence income tax and treasury departments, and influenced the Ministry of Health and influenced the policy papers and it was so uniform and the pattern was so uniform – the attack is a pattern, same pattern every time – that I wondered who this bloke, or blokes, or group could possibly be. (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1966, late Aug.
In the latter part of August 1966, the Daily Mail made straight the way for certain MPs once again to raise the question of an inquiry into Scientology. 

The newspaper published a lengthy article under the heading "The Case of the Processed Woman", concerning a young woman who had been compulsorily detained in a mental ward after having been associated with Scientologists at Saint Hill Manor in East Grinstead.

The thirty-year-old woman had been in and out of mental hospitals (those "nurseries of insanity", as John Reid called them), since she was nineteen. It can therefore be assumed that psychiatric treatments had done for her before she ever met the Australian Scientologist who, on his own initiative, introduced her to Scientology. Nevertheless, the published account placed the blame for her mental breakdown upon Scientology processing.

The story was not, as the Daily Mail held out, the result of a thoroughgoing probe into the affair by its nose-to-the-trail investigative reporters. It was, rather, based upon information made available to the paper by the patient's mother, who was willing to expose the personal details of her helpless daughter's condition in the public prints in order to "get" Scientology.

In a face-saving note at the end of the account, the newspaper declared: "The Daily Mail publishes the patient's name with the support and approval of her family who feel that the practices of Scientology should be made fully public."

Mary Applebey, general secretary of the National Association for Mental Health, was quoted in the Processed Woman story as saying, "Now the time has come when there should be a Ministerial inquiry."

Up popped Peter Hordern, Conservative member from Horsham, to demand that the Health Minister, Kenneth Robinson, initiate "an inquiry into the practice known as Scientology".

In a written answer, the minister said he did not think any further inquiry was necessary to establish that the activities of that organization were potentially harmful.

Actually, there was not yet enough "evidence" to sustain even a loaded-dice inquiry such as that staged in Melbourne. Accordingly, no move was made to set up formal hearings. Instead, Robinson limited his attack to a public denunciation, apparently hoping that the mentalhealth Amalekites would leave it at that. (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 186/87)
1966, September 
Release of OT II. (CofS) 

1966, 1 September 
L. Ron Hubbard resigned from the Board of Directors and post of Executive Director of Scientology organizations to continue his writing and research. He was given the title of Founder and his administrative duties were taken over by Executive Council Worldwide (WW). (CofS) 
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LRH sells Saint Hill Manor to the Church of Scientology of California. (Criminal Time Track: Issue III, (15))
1966, 26 September 
Executive Directive 26 September 1966 

Current Attack
We have military and defense value, you know, can raise I.Q. in Scientists, shorten reaction time in pilots, improve judgement in troups and undo brainwashing. This makes us a special target and has for years for the country’s enemies.

Have you ever seen the "Brainwashing Manual"? It was published in the US Congressional Record and explains why we are occasionally targeted…

L. Ron Hubbard (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1966, 30.9.
Dr. E. L. Fisher, Member for Rosettenville, on September 30, 1966, arose in Parliament to ask Dr. Albert Hertzog, the Minister of Health, the customary question: had his attention been drawn to a cult being practised in the Republic under the name of Hubbard Association of Scientologists International, and whether his department had investigated the cult in relation to the people's health. If he had not done so, would he now have such an investigation made?

The answer was that the Health Ministry had made a preliminary investigation of Scientology, but that it had turned up no tangible facts requiring any official action.

Undaunted, Dr. Fisher was on his feet again in the House of Assembly two weeks later, asking whether the Health Minister had received further communications in regard to Scientology, and pressing for an inquiry.

Dr. Hertzog replied that he had received only two letters from individuals, one in praise of Scientology and one against it. Until more convincing evidence could be put forward, there was no justification for a full-scale inquiry. (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 218/19)
1966, 22.11.
On 22 November 1966, the Hubbard Explorational Company Limited was incorporated at Companies House in London. The directors were L. Ron Hubbard, described as expedition supervisor, and Mary Sue Hubbard, the company secretary. The aims of the company were to 'explore oceans, seas, lakes, rivers andwaters, lands and buildings in any part of the world and to seek for, survey, examine and test properties of all kinds'. 

Before the end of 1966, the 'Sea Org' had purchased its first ship, the Enchanter, a forty-ton sea-going schooner. ... Hubbard asked his friend Ray Kemp to be a part owner. 

Shortly after the purchase of the Enchanter, the Hubbard Explorational Company bought an old, rusty North Sea trawler, the 414-ton Avon River, moored at Hull, abusy seaport on the north-east coast of England. 

Hubbard then flew to Tangier in Morocco, where he planned to continue his 'research'.  

Before being driven to the airport, Hubbard scribbled instructions for various members of the 'sea project'. One of them was Virginia Downsborough: 

'After he had gone I was given a sealed envelope with his initials on. Inside were my orders. I had to go to Hull, get the Enchanter ready for sea and sail her to Gibraltar for a refit. Ron gave me a list of things he wanted from Saint Hill, mainly personal possessions and clothes, which I was to bring with me. I left for Hull next day.'  

'A lot of things needed to be done before the Enchanter was ready to sail,' she recalled, 'so I lived on the Avon River, which was moored alongside and was absolutely filthy, for a couple of weeks while the work was being carried out.' (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 264)  

[image: image17.png]



1966, 28 November 
HCOPL of 28 November 1966 

Intelligence Section
The Intelligence Section has been formed and placed in Division 7, Dept 21, Office of the Guardian. It is under the direction of the Guardian WW.

L. Ron Hubbard (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1966, December
LRH: ... December of 1966, I concluded that I had gone as far as I could go without taking further forthright action with our technology, and I used an old old principle of Scientology, which consists of putting the injured member exactly on and in the place it was injured. If you were to bump your head on a certain door, a little bit later if you go back and touch your head against that door, you of course will suffer the full somatic for a moment of the impact. It has to be that exact point to produce this exact phenomenon. 

And so I decided that I had better go out and contact an exact point or two, not so much for me, but where things had happened in ages past which were really the beginning of the demise -- or were the demise for this civilization as it then existed. Without telling anyone about this - or what I intended to do - I went out and took my life in my hands, you might say, and brought the matter off. The mystery of this universe and this particular area of the universe has been - as far as its track is concerned - completely occluded. No one has ever been able to make any breakthrough and come off with it and know what happened. As a matter of fact, it is so occluded that, if anyone tried to penetrate it, as I’m sure many have, they died.

The material involved in this sector is so vicious that it is carefully arranged to kill anyone if he discovers the exact truth of it. (Ron's Journal 67)
1966, 5.12.
A few months later, the Hon. Mr. Hordern took the floor just before midnight to make Scientology the subject of the motion for adjournment. He recalled that he had asked the Minister of Health on December 5 last to hold an inquiry into Scientology.

At that time he went on, the Minister's reply was quite unsatisfactory because "it completely ignored the considerable body of evidence that had been laid before him by myself and others, and the great weight of evidence produced by the State of Victoria Commission, upon the evil nature of this organization".

Hordern, then, "with the express permission of her mother", recounted in detail once more the story of the "processed woman". He followed that dramatic account with a lengthy recital of findings from the Anderson Report, and ended with yet another appeal for a full inquiry into Scientology at the earliest possible date.

Mr. Geoffrey Johnson Smith (Conservative, East Grinstead) assured the House members that he had received information (source and kind not disclosed) "which would indicate that the case which we heard from my Hon. Friend the Member from Horsham, is not an isolated example, information which would add substance to the arguments which have been put forward". 

Health Minister Kenneth Robinson still did not feel enough solid ground under his feet to proceed with a full-dress inquiry. Once again deploring Scientologists who "direct themselves deliberately towards the weak, the unbalanced, the immature, the rootless and mentally or emotionally unstable", the Minister said he was nevertheless still opposed to an inquiry. He added:

"I have not had evidence that Scientology has been directly and exclusively responsible for mental breakdown or physical deterioration in its adherents in this country. I nevertheless intend to go on watching the position."

If more evidence were needed, Scientology's adversaries were resolved, in one way or another, to supply it. (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 187/88) 
1967

1967, Jan.-Feb.
The Enchanter sailed in the New Year with a hired skipper and a novice crew of four Scientologists, including Downsborough.  

After putting in briefly at Oporto, the Enchanter arrived safely in Gibraltar. A message arrived from a Hubbard aide in Tangier saying that Ron was ill and they were to continue to Las Palmas, in the Canary Islands. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 265) 
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LRH: So in January and February of this year, I became very ill, almost lost this body, and somehow or another brought it off and obtained the material, and was able to live through it. I am very sure that I was the first one that ever did live through any attempt to attain that material. This material I’m talking about, of course, is very upper level material and you will forgive me if I don’t describe it to you in very broad detail because it’s very likely to make you sick, too..Now my task for the remainder of the year, up until now - which is to say the ensuing six months - was to find some way to safely bring through individuals. It was not enough for I myself to have lived through it. Other people would have to do so as well when they reached Clear and tried to move up from that point above. (Ron's Journal 67)
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... (LRH) went to Africa and later met us in Las Palmas, when I was put into active service on the 'Enchanter', January 1st, 1967. So, in 1967, I started on the Sea Project and I've sailed as Chief Engineer on the 'Enchanter' all the way from Hull, England down through, stopping at Oporto and Gibraltar and Agadir and ending up in Las Palmas.

... Virginia Downsborough and I ... decided to stop by the post office and see if there was any mail for the 'Enchanter' or anything. And we found a telegram in there from LRH and it said "Please meet the plane". It was addressed to the crew of the 'Enchanter', you know, and it said "please meet the plane" arriving on a certain day from Tangier, at a certain time; "I will be on it".  

... we met LRH coming with his full OT III research materials ... and we set up right away into production getting the ships ready for sea and OT missions. He wanted to set up an OT Base to get OT III run. 

At that time it was thought it had to be run in a special warm environment with medical service available and he later discovered easier ways to do it, but his research notes were approximately 3 feet high and handwritten and those had to be copied and sent into safekeeping back at St. Hill . 

It had all the points of the catastrophe that happened on this planet 75 million years ago with, and including, Ethics Orders on those responsible for that catastrophe. And as you probably know from your OT study, beings don't really die and some of them are still around this area. 

So anyway, we helped the Boss, and were totally on purpose and just working 16, 17, 18 hours a day. Got the ships ready. His main things were to set up OT Bases and do the researches into various plans for planetary control. ... And take over the various organizations that were the main, shall we say, suppressive control groups on the planet, which we all lumped under the name of SMERSH, but which included the infamous World Federation for Mental Health, and a few other World-type of organizations, that were all headquartered in Switzerland. (CBR-debrief from 1982) 
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'We got the Enchanter on the ways in Las Palmas,' said Downsborough, 'and we had not been there very long before Ron turned up. Bill Robertson - another Scientologist - and myself went to the post office to post some letters and discovered a telegram there from Ron saying that he was arriving in Las Palmas almost at that minute and wanted to be met. We jumped into a taxi and got to the airport just in time to pick him up as he was coming through Customs. We found him a hotel in Las Palmas and next day I went back to see if he was all right, because he did not seem to be too well.  

'When I went in to his room there were drugs of all kinds everywhere. He seemed to be taking about sixty thousand different pills. I was appalled, particularly after listening to all his tirades against drugs and the medical profession. There was something very wrong with him, but I didn't know what it was except that he was in a state of deep depression; he told me he didn't have any more gains and he wanted to die. That's what he said: "I want to die."' 

Virginia Downsborough did not observe any broken limbs, but recognized that Ron needed nursing. 'I moved into an adjoining room in the hotel to take care of him. He refused to eat the hotel food, so I got a little hotplate and cooked meals for him in the room, simple things, things that he liked. My main concern was to try and get him off all the pills he was on and persuade him that there was still plenty for him to do. He was sleeping a lot and refused to get out of bed.  

'I don't know what drugs he was taking - they certainly weren't making him high - but I knew I had to get him over it. I discussed it with him and gradually took them away. He didn't carry on about it. He had brought a great pile of unopened mail with him from Tangier, a lot of it from Mary Sue, and I got him to start reading her letters. After about three weeks he decided he would get out of bed and he started taking little walks and then he got interested in what was happening on the Enchanter and after that he was all right.'  

Mary Sue flew in to Las Palmas as soon as Ron was back on his feet and Virginia Downsborough was instructed to find the Hubbards a house. She rented the Villa Estrella, a pretty white-painted hacienda with a red-tiled roof on a rocky promontory facing the sea, about forty-five minutes drive from Las Palmas.' 

...When the Enchanter came off the ways in the harbour at Las Palmas, Hubbard took her out on extended cruises round the Canary Islands to search for gold he had buried in previous lives. 'He would draw little maps for us,' said Virginia Downsborough, 'and we would be sent off to dig for buried treasure. He told us he was hoping to replace the Enchanter's ballast with solid gold. I thought it was great fun - the best show on earth.' (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 266-267) 
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At first Ron thought - because I talked to him several times, and now I was pretty much talking to him every day- he thought it would be necessary to run the OT III in a warm climate, because there were several very heavy incidents to run through and if you didn't do it in a warm climate, weft, the body might get too cold and it might go into some kind of sickness or illness and so on.

So he wanted to establish a base there in the Canaries to bring OTs to in order to do OT III. A bit later he discovered a way that it could be done easier with a certain procedure which you now use. It's the exact same thing you now have on that level, where you can run it safely anywhere on the planet. Again you can see how he was concerned with the health and the welfare and the ability to go up the Bridge of the Scientologists and the public. (Capt. Bill Robertson - Lecture about LRH)
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Although Scientology had been outlawed - temporarily at least - in the State of Victoria, it was still flourishing elsewhere in Australia.

The medico-psychiatric group, together with their political and press allies who were conducting the extermination campaign against Scientology, now directed their efforts towards securing a nationwide ban on the organization. Health Minister G. C. MacKinnon of Western Australia told newsmen in January 1967 that he would call for such a ban at the Health Ministers conference to be held in Perth in April of the year.

MacKinnon made no secret of his motives. Scientology, he said, was dangerous "to certain groups in the community". He then made it clear which groups he was referring to:

"This is an organization which particularly argues against the established mental health services."

True to his pledge, MacKinnon had the subject of Scientology put on the agenda of the Conference of Health Ministers. However, he was unable to get an agreement from all the ministers present to push for joint Commonwealth-State legislation against the "cult". Those in whose States there were no Scientology centres felt that it was up to the individual States to deal with the problem when and if it arose.

At the same time, for publicity purposes, a resolution was passed condemning "the harmful cult" and recommending that "a close watch should be maintained to prevent its spread".

Scientology was even made the whipping boy for crimes which came before the courts. For example, when a male nurse in Sydney appeared in Quarter Sessions, after pleading guilty of an offence against an eight-year-old boy, Dr. Emmanuel Fisher, a psychiatrist and member of the World Federation of Mental health, gave expert testimony in his defence. Dr. Fisher told the court that Scientology was 99 per cent responsible for the man's criminal behaviour. He had attended the cult's lectures.

Thereupon, showing tender concern for an aggressive, adult pederast who had sexually assaulted a child, the magistrate - a judge Monahan - released the man on a £100 bond and said he hoped his name would not be published. It wasn't.

While on the stand, Dr. Fisher was permitted to discuss two other wholly irrelevant cases in which he said he had treated two young people who had been attending lectures on Scientology."

In another case, also before the Sydney Sessions, a judge Amsberg said, after receiving psychiatric reports on an estate agent he had sentenced for fraudulently converting trust funds: "It is clear that a good deal of . your mental difficulty is due to your association with people who call themselves Scientologists. It seems like an evil cloud settles on a person."

Declaring that "he has my deepest sympathy", judge Amsberg then signed an order to have the defendant removed to a mental asylum where he would "receive proper psychiatric treatment". (O. Garrison, Hidden Story of Scientology, pg. 164-165)
1967, Jan.
Six months before Scientology's trial in the U.S. (see: 1967, 5.7.) Court of Claims, the director of AMA's Bureau of Investigation wrote a letter to David W. Meister, executive secretary of the Peoria Medical Society, in which he said: "For your confidential information, some agents of the Internal Revenue Service were in the office not too long ago and we gave them a bundle of information on 'Scientology', Hubbard and their operations."

Scientology attorneys filed a protest against the IRS ruling and asked reinstatement of their exempt status, but IRS refused.

The Church's response was to bring suit in the U.S. Court of Claims, arguing that the action taken by IRS was "arbitrary, prejudicial and erroneous".

The Internal Revenue Service answered by denying the charges and at the same time filing a counter-claim against the Founding Church for $3,262.75, together with interest, for the fiscal year beginning July 25, 1955 and ending June 30, 1956. (Garrison, Hidden Story of Scientology, pg. 179)
1967, 6.3.
UK: ... adjournment debate concerning Scientology... (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 199-200)
When Scientology was debated in the House of Commons on a motion for adjournment in March 1967, the Minister of Health had said that the Government took the view that there was little point in holding an enquiry because they already had evidence that the practice of Scientology was potentially harmful to its adherents. (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 203)
1967, April
In April 1967, the Avon River steamed into the harbour at Las Palmas after a voyage from Hull. 

At Las Palmas, the Avon River was hauled up on the slips recently vacated by the Enchanter and prepared for a major re-fit. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 268)  

1967, 3.4.
Re. FDA raid/charges (1963): ... When the case was finally brought to trial on April 3, 1967, the federal agency still maintained the fiction that they were not taking legal action against a Church. It was that bad old E-meter that was the defendant of record.

According to FDA's complaint, the labelling for the meter (a term used to designate the whole range of Scientology literature) contained statements which "represent, suggest or imply" that the E-meter was adequate and effective for diagnosis, prevention, treatment, detection and elimination of a long list of human diseases, including arthritis, cancer, stomach ulcers and radiation from atomic bombs.

... the first trial resulted in a general jury verdict for the government, and District Judge John J. Sirica ordered destruction of the seized E-meters, together with a quantity of the printed material.

Attorneys for the Church immediately appealed the case, arguing that the E-meters were used only as part of a religious practice, to audit and process the mental and spiritual condition of adherents. (O. Garrison, Hidden Story of Scientology, pg. 136)
1967, 4.5.
Dr. E. L. Fisher (in SA Parliament): The cult, said he, could use information obtained during the "security check", made at the beginning of the course, to blackmail anyone answering the questions for the rest of his life. He also quoted the standard passages from the Anderson Report and then, on cue, called once more for an official inquiry into Scientology.

Dr. Hertzog said in reply that one could not rely solely upon the Anderson Report as a basis for launching a Government inquiry in South Africa. He needed information from people who had allegedly been victimized by Scientology. He simply did not have a prima facie case needed to justify an inquiry.

Dr. Hertzog later told a newsman: "We must be very careful not to have inquisitions against people. This is not a police state. Overseas government commission findings are not sufficient proof." (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 219)
1967, middle May
Two weeks later, Dr. Fisher once again, during a debate on another Health Department issue, urged the Health Minister "to find some way of assisting persons suffering from the persecutions of Scientologists".

And once more Dr. Hertzog answered that if anyone would provide him with evidence that Scientology was harmful, an investigation would be justified; but no such evidence had been forthcoming.

As a matter of fact, Dr. Hertzog went on, when it became known that Dr. Fisher would introduce a motion against Scientology during the previous parliamentary session, the Health Minister had been astonished by the number of persons in high positions who had approached him to tell him of the benefits they were deriving from Scientology. 

...It must have occurred to T.J. Stander and associates that their failure to get official action in Parliament was attributable to the fact that they were represented by the Opposition.

Stander told a visiting French psycho-therapist that "the Government will never decide to accept a motion presented by anyone of the Opposition".

The only way to accomplish their purpose, Stander continued, would be to enlist the help of a Member who was a Nationalist. The man they had in mind was Dr. W. L. D. M. Venter, for Kimberley South.

"I would appreciate it," Stander told his visitor who, during their conversation, had demonstrated an expert knowledge of the subject, "if you could instruct Dr. Venter on Scientology because he knows nothing about it, or very little - and myself also; the only thing I know about it is what I learned in England during my travels overseas, and it's very little. Then we're going to arrange a meeting with Mr. Venter and this time it is going to be a serious business. We have two months for that, and not a minute to lose." 

While preparations went forward on this new front, the South African press launched a massive assault on Scientology, making use of the traditional weapons - rumour bombardment and the poison gas of "expert opinion". Scientologists were depicted as "a back-slapping crowd", intolerant, self-righteous, vindictive, who "seemed able to disregard many traditional moral concepts and the normal community's sense of values". They broke up marriages and alienated families. They caused mental breakdowns: "The condition of a man who had suffered from schizophrenia was much aggravated. He is now completely dependent on psychiatric treatment - a Jekyll and Hyde personality." (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 219/20)
1967, 27 June 
Church of Scientology of Austin, Texas founded. (CofS) 

1967, 5.7.
IRS: The trial did not begin until July 5, 1967. After six days of testimony by witnesses for both sides, the court ruled that the Church was not entitled to an exemption because part of its earnings inured to the benefit of private individuals.

According to the Government's own audit, Hubbard's entire income from all Scientology sources during the taxable years in issue (June 1955 through June 1959) averaged less than $2o,ooo a year, including royalty on his books and fees for lectures given by him at various Scientology congresses. Mrs. Hubbard, an officer of the Church, received an average of less than $4,000 per year, as did L. Ron Hubbard, Jr., who held responsible jobs in the organization.

In what Church attorneys called "argument by innuendo", the Government implied to the Court that the Hubbards were receiving immense sums of money from all Scientology Churches collectively and that on that basis the exemption ought to be denied the Founding Church of Scientology. 

The Founding Church of Scientology immediately filed a petition for amendment of judgment or for a rehearing. 

A year later, the case was heard before the full court of seven judges. (Garrison, Hidden Story of Scientology, pg. 180)
1967, 18.7. 
The Internal Revenue Service revokes CSC's tax-exempt status, citing three reasons:

1. Scientology practitioners are profiting from the "non-profit" Church;  

2. The Church's activities are commercial;  

3. The Church is serving the private interests of L. Ron Hubbard (a practice known as inurement).  

Scientology denounces the revocation, declares its intention to ignore the decision and withholds payment of taxes for the next 26 years. (Ref: Church of Scientology of California vs IRS, 24 Sept 1984 judgement) (Timeline of Scientology versus the IRS) 

1967, August
Hana Eltringham, a former nurse from South Africa, arrived in August. 'At first sight the ship looked terrible, all streaked with rust,' she said. 'You had to climb a long, shaky ladder to get up on to the deck and as I got over the side I could see everything was covered in sand from the sand-blasting and there were people sleeping on the sand, obviously exhausted.  

'Nevertheless, it was a tremendous thrill to be there. It was a great honour to be invited to join the sea project; we were an elite, like the Marine Corps. All of us were true and tried Scientologists, highly motivated, and to me it was high adventure.'  

After working as a deck hand for a couple of weeks, Hana was promoted to ethics officer. 'My job was to run round making sure the crew weren't goofing. I felt I was responsible for catching errors before he did because he would get very upset - he would literally scream and shout - if something was not being done right. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 269)  
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LRH:... I finally was able to make a breakthrough which brought people through the zone safely. It is relatively easy to do now, provided one is an extremely well-trained auditor, and the band of fire can be walked through, bringing one out the other side unscathed, providing he applies the exact technology. No one is in danger of colliding with this at lower levels, since it concerns the formation of the society itself in which we live. A person is Clear on the first dynamic. It is necessary, to become OT, to became cleared on all dynamics, including that of society and that of the physical universe. So I have also made this breakthrough, and I don’t mind telling you, it took some doing. In all the eighteen years, this has been the toughest one that I have faced. And I faced it so that it would not be tough for you to face when you came to it. (Ron's Journal 67)
1967, 12 August
The Sea Organization (or Sea Org) officially established. (CofS)
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... Then, as we carried on with our missions around the Mediterranean and trying to handle orgs and so on, we became known as the Sea Org. It was renamed - the Sea Project became the Sea Org. 

And he told us of several of his lives in the past that he was using to build up reserves and technology to prepare for the auditing of the people of this planet. And he told us that Buddhism, when he was Gautama, was the first attempt to get people to stay out of their reactive banks, but there were two main difficulties with that time in Buddhism. And one was, that the communication lines did not have good duplication on them, and the other was, that there were no instruments to detect which charge to run on a person first. So he said that the best he could do with Buddhism was to keep people away from the bank by doing the middle path and to exteriorize them if they could key out enough mass. And he said that now he also needed to save up enough resources or get enough resources to make this a worldwide movement.

So right there he had laid out the future of the Sea Organisation. You've read the book "Mission Into Time" - that was the one to recover the reserves. And you see the intensive amount of duplication and communication lines he put in in policy and in the red volumes. Everything is totally up to the of 1980- very accurate. Everybody had telex machines in their orgs and everybody was supposed to learn how to duplicate what it said and so on, so that there would be no alter-is. And you have seen the intense concentration he did on developing new and improved versions of the E-meter. Teaching people how to use them. Training them to use the E-meter exactly. (And which still continues today, as you can see from the new E-meters shown at this Convention.)

Now you start to see the picture of the man who is concerned about the whole planet and the cases of all the people on it. And his entire grasp of the history of the planet and how to bring it to a better condition. Does this sound like a man who is collapsed on his First and Second Dynamics? I don't think so. Only the people who write about him who themselves are collapsed on their first and second dynamic could ignore these things.

There was one thing that he still had as a major problem in getting the technology applied on the whole planet. And he said: "In many ways I have tried to get official help for our project on this planet from several governments and it has always been refused. And we have subsequently been attacked by those same governments. They apparently do not want to see their people get more able and more free." So another aspect of our missions then was to try to find a safe place or a safe country for making OTs. And also a place to train OTs so that they could bring health to the people of the other count ries. Now that was where the pattern of the future Sea Org was laid out, in that conference. (Capt. Bill Robertson - Lecture about LRH)
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LRH: I formed the Sea Organization of OTs in order to have an area where a Scientologist could come, who could safely then walk through this last wall of fire. As the road to OT has to do with confronting and confronting life and confronting both the evil and the good thereof, the people of the Sea Organization are also becoming very experienced in the handling and confronting of MEST. This, however, is not part of the program for people we put through this last barricade.

Objections to learning the ultimate truth of this universe and what happened to it and why are so deeply implanted in people that it is necessary for any extremely advanced level to be relatively out of the common area and not planted on the crossroads of the world. So therefore the Sea Organization is simply organizing bases which are off the main track of man and in these bases we will be able to push people through and also to handle situations with regard to Scientology to help it get in Ethics on this planet. (Ron's Journal 67)
1967, September 
For many months two senior Scientologists, Joe van Staden and Ron Pook, had been scouring European ports for a big ship, something like a cruise liner, which could be used as the Sea Org's flagship. In September, they reported by telex that they had found, laid up in Aberdeen, just the ship that Ron was looking for. She was the Royal Scotsman, a 3280-ton motor vessel built in 1936 and most recently in service as a cattle ferry on the Irish  Channel crossing.

	


Royal Scotman
(Granada Television Ltd) 


LRH and a crew picked it up in Southampton. 

Over the next few days, there was constant activity at the Royal Scotsman's berth. Every few hours a truck would arrive from Saint Hill loaded with filing cabinets which were humped on board. Taxis disgorged eager Saint Hill volunteers, clutching their bags and the 'billion-year contract' which Hubbard had recently introduced as a condition of service in the Sea Org. Mary Sue and the children arrived and took over the upper-deck accommodation which had been reserved for the Hubbard family.  Diana Hubbard was then fifteen, Quentin thirteen, Suzette a year younger and little Arthur just nine years old. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 272)  

Hubbard had despatched Hana Eltringham on a top secret mission to re-register the Royal Scotsman in Sierra Leone. Hana first flew back to Las Palmas, where she collected a Spanish lawyer who had previously worked for the church, and then together they took a flight to Sierra Leone, Africa. In Freetown, the capital, it took thirty-six hours to complete the paperwork, during which time Hana bought a large Sierra Leonese flag. On 28 November, less than three days after leaving Britain, she was on her way back to Gatwick carrying the ship's new documents. She took a cab from the airport direct to Southampton Docks.  

'I arrived back on board at about four o'clock in the afternoon and took the papers straight to LRH, who was having tea in the main dining-room with the ship's officers. He was delighted to see me and very pleased to get the new registration, but as he was reading through the papers his eye caught something and he started to frown. I felt the familiar terror rising. "Did you notice this?" he said, pointing to the name of the ship on the papers. I looked and saw the "s" had been missed out and it was spelled "Royal Scotman". I began to stammer an apology, but he suddenly smiled, grabbed my hand and began pumping it. "Double congratulations," he said. "Now the ship has a new name as well."' He instantly ordered painters to black out the second 's' in the name on the bows, stern, lifeboats and lifebelts. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 274)  

1967, 8 September 
Church of Scientology of Toronto, Canada founded. (CofS) 

1967, 18 September 
Church of Scientology of Bulawayo, Zimbabwe founded. (CofS) 

1967, 20 September 
In "Ron’s Journal 67" (a recorded message to Scientologists) the major breakthrough level, OT III, the "Wall of Fire," is announced and released. (CofS)
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LRH: And this is a tape of 20 September 1967, made on an island in the sea, and it is addressed to all staff and students of Scientology organizations... 

... With all of this action being taken against us in the last seventeen years, I found, after the southern African matter (1966), that it was vitally necessary that I isolate who it was on this planet who was attacking us. The attacks were always of the same pattern; they always followed the same newspaper routes; they always used the same type of parliamentary member; and I thought that I had better look into this very thoroughly. 

... Our enemies on this planet are less than twelve men. They are members of the Bank of England and other higher financial circles. They own and control newspaper chains, and they are, oddly enough, directors in all the mental health groups in the world which have sprung up. Now these chaps are very interesting fellows: They have fantastically corrupt backgrounds; illegitimate children; government graft; a very unsavory lot. And they apparently, sometime in the rather distant past, had determined on a course of action. Being in control of most of the gold supplies of the planet, they entered upon a program of bringing every government to bankruptcy and under their thumb, so that no government would be able to act politically without their permission. 

Anyway, these fellows have gotten nearly every government in the world to owe them considerable quantities of money, through various chicaneries, and they control of course income tax, government finance -- Wilson, for instance, the current premier of England, is totally involved with these fellows, and talks about nothing else, actually. They organized these mental health groups which sprang up simultaneously all over the world, and anything that has mental health in it - in its name - or mental hygiene, or other things of that character, such names as that are all part of the organization which stems from these less than a dozen really men. 

... Now of course these fellows are very suppressive indeed, and they are actually quite miserable. They’re fighting the Martians, and everyone and anyone is their enemy. They are very badly served. Any of their people can be bought for a hundred pounds. These fellows are unable, of course, as any suppressive, really to complete a cycle of action, and they always choose the wrong target whenever they go about anything. They have failed in nearly every part of their mission except this one of making every government bankrupt and owe them fantastic sums. Now these chaps control newspaper chains through one of their number, Sir - I don’t know if it’s Sir - but it’s Cecil King, and these newspaper chains go down into southern Africa, they go into Australia,  they go into of course all parts of the world, and this newspaper chain was what was being used to try to give us a bad name. It was very interesting that the only effort they only ever made was simply to discredit us; that is what they could be counted upon to do, simply discredit us, and discredit the workability. There is no faintest doubt in their minds but that our technology does work, because many other such activities as Subud and so forth have gone on unmolested by them. It is the only intensely workable technology of Scientology which has attracted their ire. 

They have collected rather interesting files on us, our people, and organizations, and their orders concerning what to do about this is part of their files -- all makes very interesting reading. We of course have full copies of their files. 

... I think we probably have enough to discredit them utterly if we ever published what we knew, but our position with regard to this dozen fellows - I think they number about ten, really - are - count in a couple of their major henchmen and you have a dozen - ... 

It is quite aside from the point, but maybe a slight matter of interest, that all of this recent career has been relatively hard on this poor body. I have broken its back, broken its knee, and now have a broken arm because of the strenuousness of these particular adventures. One wonders, then, well, if he is in such good shape, then what is he doing breaking up these bodies? Well, that is the trouble! I have -- I have a great difficulty in getting down to the small power level of a body and if suddenly - if something happens in its vicinity - I will suddenly move it or yank it in some direction, and it is very very difficult to keep it in any kind of condition. I’m keeping it alive because it is a symbol and because it is still needful and because it would be upsetting, at least to the wog side of the world, if a symbol of this body were to disappear.

But it certainly is hard on it and certainly is hard on me.

In searching out and forming bases, I have covered a great many sea miles and because the ships available were not yet complete, I was using a small yacht, the Enchanter, and although she is a steel vessel and very very strong, she nevertheless was operating in seas which were far beyond her class and capability, and built as she is of wog engines and technologies, it is considered -- it has taken a considerable genius to keep this vessel going. 

If you understand the extent of it, I have worn out several crews of OTs in the progress of this search and establishment in just the last few months. It is not really not worn them out; it is just that this vessel has gone through her crews rather rapidly; and they are then returned to other work and activities to recuperate. As it has only been a very few weeks since I found a proper line through, these people have not yet been through the Wall of Fire, what is called, really, Section Three, OT, so they are having their troubles, too; and we are just now embarked on putting the entire personnel of the Sea Organization who are eligible for it through Section Three, OT. And then we won’t be wearing out so many crews.

... The mission of organizations is to form the first part of the Bridge up from the wog world up to the level of Clear. It is as far from Clear to OT as it is from wog to Clear. Organizations are performing their actions in this very splendidly. The only thing that they could improve would be holding in Ethics more strongly and getting tech more exactly rendered, having their examinations more precise, since endless trouble comes from missed declares; and expanding further into the public more quickly. This is what organizations ought to be doing. 

... In the lower grades one is mainly concerned with himself and his own case or his immediate family, but as one moves up the line, one becomes more concerned with the environment and the world in which he lives; and with this concern comes the realization that all has not been well. And it is very true that a great catastrophe occurred on this planet and in the other 75 planets which formed this Confederacy 75 million years ago. It has since that time been a desert, and it has been the lot of just a handful to try to push its technology up to a level where someone might adventure forward, penetrate the catastrophe, and undo it. We’re well on our way to making this occur. 

... We are no longer dealing with the time span of man, which is 70 years; we are dealing with the centuries. And we have enough time at the upper levels to bring it off, providing we work quickly enough at the lower levels and within the framework of the society itself to prevent it from destroying itself before we attain our purposes and goals. It possibly it is a bit above your reality to say that we intend to salvage this sector; no one has been able to do it for 75 million years. We are the first. In that period of time, there has been nothing but suffering and misery for its populations. ... 

... Any suppressive element is bound to lean on us very hard, and where it is permitted to enter the organization and permitted to make nothing of our plans and activities, of our purposes and even our gains, we will lose to that extent. Therefore we must have a very tight ethics perimeter inside our organizations, and those people who are making slighting remarks about what is going on are simply in their own way trying to stop the forward progress. All they will really succeed in doing is stopping themselves.

... And I can assure you that anyone connected with the great catastrophe of ages back has been dead almost the same length of time; they brought about the catastrophe and they perished within six years. We do not have any enemies, except suppressive, dramatizing men, who are themselves the victims of something that happened here. 

From here on the world will change; but if it changes at all, and if it recovers, it will be because of the Scientologist, it will be because of the auditor and his technical skill, it will be because of the organization and the organization staff member and his dedication. In all the broad universe, there is no other hope for man than ourselves. This is a tremendous responsibility. I have borne it too long alone. You share it with me now. This is however he game in which everyone wins, no matter which Ethics action is taken, no matter what activities go forward; in the ultimate, everyone will win. I am very thankful that you exist. I need your help. I need your support. ... (Ron's Journal 67)
1967, Nov. (Murphy-IRS)
Let me give you a few choice examples of this philosophy in practice. One memorable one was a report Murphy created that urgently requested another government agency to not allow foreign Scientologists into the US on any basis. The report stated:

"There is evidence that LSD and perhaps other drugs are widely used by the members which assembled. There is evidence that an initiation ceremony is held for all new members at which time an electric shock is administered to them. There is evidence that members of several families in different parts of the US have been shot but not killed by unknown persons because they have objected to their teenage children becoming members." (David Miscavige's IAS speech, 8 October 1993) 

1967, 27 November 
The first Scientology Publications Organization (Pubs WW) established at Saint Hill Manor, England. (CofS) 

1967, 27 December 
The first Advanced Organization, offering the advanced levels of Scientology to the public, was established aboard the Royal Scotman, the flagship of the Sea Organization. (This ship was later renamed the Apollo.) (CofS) 

1967, end 
...And we did missions to find out more about those (suppressive control groups), who was in them, who the bad guys were, who the good guys were, all that kind of thing, and the English started attacking in the press when we started doing this stuff around the last part of 1967. You'll see some - if you research the newspapers of those times - you'll find some really heavy-duty attacks on the Sea Project and so on like that and especially when we went up to get the 'Royal Scotsman' in December of '67 - no, late in November. And he also made Ron's Journal '67 that year. That's all covered in RJ67 actually, what I'm going over now, but it lets you know this is not just your friendly little planet where everybody's just sort of "aberrated". There's actually some very evil intentions going on here. (CBR-debrief from 1982) 

1968
1960ies (Late)
BY the late 60s, the Government's secret war against Scientology had expanded to international dimensions, involving the CIA; the overseas arm of the Drug Enforcement Administration (then BNDD); U. S. embassies and diplomatic outposts; and "friendly" foreign intelligence agencies.

Attention was focused principally upon the 3,280-ton motor vessel, the Apollo, operated by the church as a training ship for management personnel. It also provided L. Ron Hubbard, the church founder, with a place to conduct various kinds of research free of constant raids and intrusions by minions of the federal Government.

During the entire ten years that the Apollo sailed the high seas, no proof was ever obtained by the legion of international spies monitoring her that the ship or its crew or passengers ever did anything illegal.

A CIA memorandum reports that there was no indication that the ship's activities posed any intelligence or security risk.

The Defense Investigative Service, whose spooks were also keeping a close watch on the Apollo and its complement, likewise found nothing, on close inspection, to complain of. (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 75)
Rodney Austin, the legal expert on civil liberties and constitutional law, voiced the opinion that there were four reasons for surveillance of the ship and infiltration of its crew, namely: 

1. it was part of an IRS-U. S. Customs joint intelligence scheme;  

2. the privacy insisted upon by the ship;  

3. the absence of a recognisable commercial purpose; and  

4. the entrenched animus of the Government, bent on "getting" the church. 

The world press weighed in with their customary lurid and inaccurate reporting, dubbing the Apollo a mystery ship" and implying that strange things were happening aboard the vessel.

The truth was that in every port where she docked, both passengers and crew of the Apollo enjoyed open and cordial relations with the people of their host country. The substantial amount of money they spent with local merchants was a welcome boost to the economy of the small Mediterranean ports. Scientology artists and musicians from the ship gave free concerts and entertainment.

But if the people of the host countries enjoyed the fun and fellowship with the young Scientologists, the U. S. Navy took a different view. In an interview with a Swedish journalist, one Captain Lemon, Naval attache at the American Embassy in Athens, told the reporter that the Apollo was operated by a "vague, silent and sinister organization," the activities of which were unknown. He suspected that dangerous drugs, especially marijuana were in circulation aboard ship, and stated that he had counselled U.S. naval personnel on liberty not to "get mixed up with trouble."

Captain Lemon vouchsafed the opinion that it was highly likely that U.S. Army deserters may have taken refuge on the ship in an attempt to escape foreign military service.

The naval officer denied that he had given a direct order forbidding Naval personnel to pay courtesy visits to the Apollo, but admitted that he had "strongly advised" such a prohibition to the Captains of U.S. Naval vessels in the area. (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 76/77)
1968  
... By this time, it was the Sea Org, and we set up the first AO that delivered OT III in Valencia on the ship, on the Flagship. Sorry. It wasn't the Flagship yet. It was the 'Royal Scotsman' at that time. The Flagship was the 'Athena' or the old 'Avon River' at the time, and I was the Tech Sec, the first one there, and it was quite good. We had a big flow of people coming in from all over the world. 

Now, at the same time, LRH took the 'Athena' and did "Mission Into Time", from which that book was written. That same year we also had AO Alicante, AO Edinburgh, AOLA. That's interesting because, right at that time, I'd been the CO of each of those Orgs, and I'd gotten Power stats at each of them, and also got promoted to Captain at this time 'cause I'd done my navigation hat. 

I knew how to sail ships and run ships. Motor ships, sailing ships and so on, and also had been in Power on three missions on AOs, so I got my Captain's awarded, and there was only, and still is, only two. There's Mary Sue and myself. 

We had the famous 'Liability Cruise' that year before the AO, or in between the AO on the ship and the AO at Alicante. 

I told you, I think, once, that story about how the life boats got blown ashore in the wind when we were doing drills one day and the Spanish government arrested everybody and threw them in jail, and thought we were a Russian spy-ship. And came out finally, and Mary Sue handled the guys very well and offered the guys with the machine-guns tea and everything, so that they had to take the tea-cups and drop their machine-guns. 

And the officer that came out believed that she was a Russian at first and then she handled him and told him the truth, that she was an American and this ship was merely doing a cruise and we were actually now in the process of making a movie and that's why everybody was, - so you know - they had handcuffs on their wrists and things like that - it was part of a movie, right? So anyway, that was the 'Liability Cruise'. 

Well, we got the ship in shape and refitted in Alicante and got it up to Marseilles and the Boss christened it the Flagship and came aboard again from the 'Athena'. 

At that time, also that year, we did the Pubs Mission. I did that one myself to Pubs in Edinburgh, and we found there that "plants" were put in by the World Federation of Mental Health and that they were in the Shipping Department, which were mis-addressing all the books being sent out and causing their stats to go down. I traced t+he guys back to the pharmacy shop where they were getting drugs, and to the owner, who was in phone communication with a guy named Dr. Carstairs who worked in the Medical School of Edinburgh and was the President of the World Federation of Mental Health. 

That year also, (we had done one earlier), in 1967, we did the World Wide missions, a series of missions that showed we had to take over the responsibility from Management as well, because the WW Exec Council and so on just could not run Orgs properly... 

... and we did a couple of missions also to Switzerland, to make sure that we continued in our operations to take over some of those fraudulent Mental Health Groups and so on, and part of the purpose then (after the English newspaper attacks), that LRH gave to the GO, was to take over the entire field of Mental Health. (CBR-debrief from 1982) 

1968, January 
OT levels IV, V and VI released. (CofS) 
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David Mayo: In January 1968, I joined the Sea Org and continued my tech training, frequently working and studying under LRH; e.g., I did my technical internships under LRH, audited under LRH as the Case Supervisor and later worked as a Case Supervisor under LRH, as the Senior C/S. (David Mayo, Open Letter)
1968, February
LRH asked for volunteers to accompany him on a special mission on the Avon River.

Amos Jessup was among the first to step forward. 'He didn't tell us ahead of time what we were going to do, but it didn't matter to me, I'd have followed him through the gates of Hell if I had to. I was glad to do anything for him because I felt that what he had done to help others was so great an accomplishment he deserved whatever help I could offer. People felt he was a miracle worker, someone who had demonstrated a far higher level of competence than anything we could aspire to. It was as exciting and stimulating as hell to be with him. You had to be on your toes, put out your maximum effort, but it was always very refreshing and therapeutic.' 

Hubbard accepted thirty-five volunteers for the mission and for the next few weeks conducted daily training sessions on the deck of the Avon River, often watched by envious students hanging over the rails of the Royal Scotman moored alongside in Valencia harbour. With a stop watch in one hand, the Commodore put the crew through innumerable drills to rescue men overboard, fight fires, handle lines, launch and retrieve small boats and repel boarders - he told them he was worried about piracy in the Mediterranean and wanted to be sure they would not panic if that circumstance arrived. 

At the beginning of March the Avon River set sail, leaving the Royal Scotman seething with speculation about the nature of her mission. She headed east, back across the Mediterranean once again, and anchored in a sheltered bay off Cap Carbonara, on the south-east coast of Sardinia, where Hubbard mustered the crew on the well deck for a briefing. Standing on a hatch cover so that he could be seen, he told them he was on the threshold of achieving an ambition he had cherished for centuries in earlier lives. This was the first lifetime he had been able to build an organization with sufficient resources, money and manpower to tackle the project they were about to undertake. He had accumulated vast wealth in previous lives, he explained, and had buried it in strategic places. The purpose of their present mission was to locate this buried treasure and retrieve it, either with, or without, the co-operation of the authorities. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 280)  

1968, spring
UK: A brief article in the spring 1968 edition of Mental Health informed that publication's readers that "the chief, long-standing opponent of Scientology, Mr. Peter Hordern, Conservative MP for Horsham, is beginning to agitate for a public enquiry again. He has received many letters from disenchanted members - many too frightened to put a signature to what they write."

These poison-pen missives, including the many anonymous ones, were duly passed along to the Minister of Health to become part of what the Hon. Gentleman later described as "a considerable body of evidence about the activities of the cult in this country", but which he never exposed to public scrutiny.

The continuing pressure built up at the Ministries of Health, of Education and Science, and at the Home Office, eventually resulted in administrative action against the Scientologists. (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 188)
1968, 25 April 
HCOPL 25 April 1968 

Intelligence Actions
The standard actions of Intelligence are:

1. Predict the trouble before it occurs by filing, cross-indexing, investigation of areas, statistics and other means. 

2. Investigate for crimes, the individuals who are creating trouble. 

3. Prosecute. 

This is standard, 1 2 3 action and should not be deviated from. The maxim is…when under attack…attack". The point is….even if you don’t have enough data to win the case…still attack…LOUDLY. Reason is, it is only those people that have crimes that will attack us, and they will soon back off for fear of being found out when attacked back.

L. Ron Hubbard (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
April, end
...an urgent radio message arrived from Mary Sue asking the Commodore to return immediately to Valencia, where there was a 'flap'. ... the 'flap' had been caused by the port Captain of the Royal Scotman, who had consistently refused requests from the Spanish port authorities to move the ship from the dock to a mole in the harbour. The situation had deteriorated to such an extent that the Spaniards were threatening to tow the ship out to sea and deny her re-entry. Hubbard sent a mission ashore to heal the rift and transferred six officers from the Avon River to the Royal Scotman to report on how the ship was being run.

A few days later, the Royal Scotman dragged her anchor in the outer harbour as a storm began to blow up. Hubbard heard what was happening over the radio on the Avon River. He grabbed the nearest available officers, jumped into the barge and hurried across to the Royal Scotman, running up on to the bridge to take command. The ship was still secured to the harbour wall by wire hawsers which were under enormous pressure; if they snapped, nothing could prevent her being swept on to the rocks. Hubbard managed to slip the hawsers and re-anchor the ship, but not before her rudder had been damaged against the mole. 

When the emergency was over, the furious Commodore demanded an 'ethics investigation' to find out who had 'goofed' and meanwhile assigned the entire ship a 'condition of liability'. Since there were so ew people he could trust, he appointed Mary Sue to be the new Captain of Royal Scotman. Her orders were to take the ship to Burriana, north of Valencia, for repairs and then to cruise up and down the Spanish coast to train the crew. She was to stay at sea until both the crew was sufficiently well trained and the ship sufficiently spruce to qualify for upgrading; until then, the Royal Scotman would remain in 'liability'. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 285/286)  

1968, 23 May 
Advanced Organization, Edinburgh, Scotland established. (CofS) 

1968, 26 May 
Despatch from The Guardian WW, Mary Sue Hubbard, dated May 26, 1968:

We did this with the people who were giving us trouble – we found The National Mental Health Association and a lead line off into banking and into the airforce – we haven’t looked at who in banking or at who in the airforce – we may find further cross-connections and come up with ONE PERSON. (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1968, June 
Scientology Publications Organization moved from Saint Hill Manor to Edinburgh, Scotland. (CofS) 
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At the beginning of June a radio message arrived from Mary Sue to say that the Royal Scotman was ready for reassessment. Her husband agreed to up-grade the ship to the next level - 'non-existence' - and gave his permission for her to sail to Marseilles for his inspection, after which he would decide if she could resume operations unhindered by the stigma of a lower condition. The Royal Scotman arrived in the harbour at Marseilles looking better than she had at any time since going into service for the Sea Org - she had been painted white from stem to stern, her brasswork was gleaming and the entire crew bad been fitted out with smart new uniforms. Hubbard was all smiles, presided over a ceremony to remove all lower conditions and promptly moved back into his cabin on board. A few days later the Royal Scotman sailed for Melilla in Spanish Morocco, eight hundred miles distant. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 287) 
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'USIS OFFICER STATES HUBBARD RUNS FLOATING UNIVERSITY OF QUESTIONABLE MORAL CHARACTER, NOT ACCREDITED ANY US UNIVERSITIES AND POOR REPRESENTATIVE FOR US ABROAD..' (CIA cable traffic)

1968, 5 June 
Church of Scientology of Denmark, founded in Copenhagen. (CofS) 

1968, 12 June 
Hubbard Academy of Personal Independence of Edinburgh, Scotland founded. (CofS) 

1968, 17 June 
Church of Scientology of San Francisco, California founded. (CofS) 

1968, 28.6.
The move against Scientology in New Zealand was begun in the usual way: on June 28, 1968, a petitition bearing 716 signatures was presented to Parliament, asking that a Board of Inquiry be set up to investigate Scientology, and requesting legislative action. The petitition was referred to the Select Committee on Social Services, which, after hearing evidence, recommended that the Inquiry be held. (O. Garrison, Hidden Story of Scientology, pg. 167)
1968, July
IRS (petition for amendment of judgment - see: 5.7.67): 
The court carefully avoided the underlying issue of the case, that is, the question of whether the Government and the courts are entitled to judge or characterize a religious practice for purposes of allowing or denying tax exemption,

Writing the opinion for the court, judge Collins declared: "The court finds it unnecessary to decide whether plaintiff is a religious or educational organization as alleged, since, regardless of its character, plaintiff has not met the statutary conditions for exemption from income taxation."

Thereafter, none of the precedent cases cited by the opinion were concerned with religious bodies. Instead, they involved such organizations as The Broadway Theatre League of Lynchburg, Va., Birmingham Business College, Texas Trade School and Underwriters' Laboratories, Inc.

The nit-picking, letter-of-the-law opinion cited as evidence that some of the Church's net earnings inured to the benefit of private individuals, included such bagatelles as the fact that Hubbard had use of an automobile at the organization's expense and that the Church provided and maintained a personal residence for Hubbard and his family. Mrs. Hubbard had received rent for property owned by her that was leased to the Church. And there was "a completely unexplained figure of $25o, and loans of $8oo were received in 1958-59". There was also the weighty fact that L. Ron Hubbard, Jr. had been reimbursed for expenditures of approximately $2oo in 1957-8 and 1958-9. And so on.

The court concluded as a matter of law that the Founding Church of Scientology was not entitled to a tax-exempt status, and dismissed their petition.

The only remaining legal recourse open to the Founding Church of Scientology was to petition the Supreme Court to review its case. Accordingly, attorneys for the Mother Church asked the High Court for a writ of certiorari, arguing that denial of tax exemption to a particular religion constitutes discrimination among religions and is therefore a violation of the establishment clause of the First Amendment.

In opposition, government attorneys again dwelt upon the fees, royalties and compensation for services Hubbard had received and arrogantly asserted that, as "tax exemption is a matter of legislative grace, petitioner has the burden of clearly establishing a right to it".

The Supreme Court denied a writ of certiorari. (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 181-183)
1968, 25 July 
...while Hubbard was still in Bizerte, the government in Britain finally decided to take action against Scientology. Kenneth Robinson, the Health Minister, stood up in the House of Commons and announced a ban on Scientology students entering the UK. 'The Government is satisfied,' he said, 'having reviewed all the available evidence, that Scientology is socially harmful. It alienates members of families from each other and attributes squalid and disgraceful motives to all who oppose it. Its authoritarian principles and practices are a potential menace to the personality and well-being of those so deluded as to become its followers; above all, its methods can be a serious danger to the health of those who submit to them.'

A few days later, the Home Secretary announced that L. Ron Hubbard was classified as an 'undesirable alien' and would consequently not be allowed back into Britain, a decision that prompted Hubbard to send a telex to Saint Hill complaining that 'England, once the light and hope of the world, has become a police state and can no longer be trusted.' 

These developments spurred British newspapers to renewed efforts to find and interview the elusive Mr Hubbard. The Daily Mail, which had recently been pleased to publish the numbers of Hubbard's bank accounts in Switzerland, was first to track him down in Bizerte. Hubbard affected an attitude of nonchalant indifference to events in Britain and did his best to charm the Mail team. He invited the reporters on board, showed them his sixteen war medals in a framed case behind his desk and politely answered questions for more than two hours. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 289)  
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UK: On July 25, 1968, in response to Mr. Johnson Smith's question in the House as to what action he proposed to take concerning Scientology, Kenneth Robinson replied:

"The Government are satisfied, having received all the available evidence, that Scientology is socially harmful. It alienates members of families from each other and attributes squalid and disgraceful motives to all who oppose it; its authoritarian principles and practice are a potential menace to the personality and well-being of those so deluded as to become its followers; above all, its methods can be a serious danger to the health of those who submit to them. There is evidence that children are now being indoctrinated.

"There is no power under existing law to prohibit the practice of Scientology; but the Government have concluded that it is so objectionable that it would be right to take all steps within their power to curb its growth.

"It appears that Scientology has drawn its adherents largely from overseas, though the organisation is now making intensive efforts to recruit residents of this country. Foreign nationals come here to study Scientology and to work at the so-called College in East Grinstead. The Government can prevent this under existing law (the Aliens Order), and have decided to do so. The following steps are being taken with immediate effect:

a. The Hubbard College of Scientology, and all other Scientology establishments, will no longer be accepted as educational establishments for the purpose of Home Office policy on the admission and subsequent control of foreign nationals; 

b. Foreign nationals arriving at United Kingdom ports who intend to proceed to Scientology establishments will no longer be eligible for admission as students; 

c. Foreign nationals who are already in the United Kingdom, for example, as visitors, will not be granted student status for the purpose of attending a Scientology establishment; 

d. Foreign nationals already in the United Kingdom for study at a Scientology establishment will not be granted extensions of stay to continue those studies; 

e. Work permits and employment vouchers will not be issued to foreign nationals (or Commonwealth citizens) for work at a Scientology establishment; 

Work permits already issued to foreign nationals for work at a Scientology establishment will not be extended."

This announcement was made at the final session of Parliament before adjournment for holidays. It thus precluded any adequate deliberation or debate by the members on the issue. Furthermore, sufficient hard evidence to support such a drastic measure had not been presented.

It was all shamelessly unfair, and the more responsible elements of the British press began to smell a rat. These knights of the ballpoint lance did not care what happened to Scientologists (indeed, it was largely with their assistance that the situation was what it was), but they suddenly came to their senses long enough to realize that the arrogant and arbitrary exercise of power by Government administrators threatened not only the freedom of Scientologists, but their own as well. (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 189/91)
... the Minister had repeated the assertion: "My Right Hon. Friend the Home Secretary and I have amassed a considerable body of evidence about the activities of the cult in this country." (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 203)
1968, July
UK after the ban: 
In July 1968, for example, a charter flight which was to bring 186 American students to Scotland was cancelled by the airline after being informed by the Home Office that the Scientologists would not be allowed to enter the United Kingdom.

Less than one month later, 2oo South Africans and 6oo Americans, who wanted to attend a Scientology congress in London, were refused admission.

At the entrances to the Croydon hall where the congress was held, squads of Scotland Yard detectives screened delegates entering the building.

Home Office commissars issued a warning to foreign visitors that anyone who came to Britain to attend the Scientology conclave, but put down "holiday" on his landing card, as the purpose of his visit, would be guilty of an offence.

In an action that must have surprised and greatly annoyed the Yanks who were not Scientologists, immigration officers asked every American arriving in Britain during the period just preceding the congress: "Why have you come here?" (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 193)
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Two young new Zealanders -Sandra Stevens, eighteen and Bruce Gibson, twenty-four - who made the long journey from the antipodes to take a sixmonth course in Scientology at Saint Hill - were refused entry by the chief immigration officer at Heathrow Airport.

They were taken into custody and detained in prisons for convicted criminals, while legal representations were being made on their behalf.

Sandra, who was sent to Holloway Prison for women, told her story in these words: (Note: read the story...) (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 195-198)
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Members of the Church (and here I am referring to English members, not foreign nationals) were made the victims of various kinds of slander, discrimination and spite. Here are some typical instances:

The headmaster of a private school refused to accept the son of a prominent Scientologist as a pupil, declaring, 

  "The father has drawn a great deal of attention to himself and the family belongs to an organization said to be socially harmful."

Six doctors in East Grinstead, Sussex (home of Scientology's world headquarters) refused to accept Scientologists as patients on their National Health Service lists. A spokesman for the group told newsmen that "ethical reasons" prevented his stating his objections. A lay member of the East Sussex National Health Executive Council made a public statement, saying:

"It is within my official knowledge that local doctors are most unwilling to include Scientologists in their lists of patients for the reason that they naturally want to avoid association with people who are frequently unclean and are often found living in most unsatisfactory conditions"

Britains largest insurance company, the Royal Insurance Group, withdrew its policy on Scientology's international headquarters - Saint Hill Manor. The reason given by company executives was that 

"we are pruning our portfolio of unprofitable business".

When the Scientologists purchased an advertisement in the Tunbridge Wells telephone directory, it appeared under the classification, Zoos. Later the Government Post Office wrote to Thomson Directories, who print the book, asking them not to carry any more advertising for Scientology under any classification. (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 199)
The ability of the group fighting Scientology to use even the Foreign Office to harass Hubbard and his followers in distant parts of the world should make even the most resolute flagwaver stop and think.

Consider, by way of illustration, the Corfu caper. Anyone who has read any of the many accounts of British war-time intelligence activities will immediately recognize a familiar pattern in the whole episode. (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 198/99)
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... during the summer of '68 is when the ban came in England, and that was a direct attack by the enemy on Scientology.

It was banning all foreign Scientologists from England. It was not a law. It was just an instruction sent down from a guy named Kenneth Robinson, the Home Secretary. He just issued an order on instructions from the head bankers in England, who were getting their instructions from the head "honchos" in Switzerland, which are the guys at the top of the ladder, as you will find out on RJ67. And there's one guy that actually is the chief of those, and we know who that is - a guy named Strasbourg, J. Strasbourg, Herr J, Mr. J. He's the guy behind the scene that tells the bankers what to do and they tell the various government officials who owe them money. (Not the government officials, but the government owes them money.) (...) 

... finally I got an order from the ... and he said ' take your Americans (because we'd been given two weeks to leave the country) and go over to the United States and set up another AO over there, an AOLA. And at the same time he was sending out another mission to set up one in Europe, in Copenhagen. 

At that time, I think the ship was in Greece, being that they were going to also set one up in Greece, but then there was an "American Embassy to the British Embassy to the Greek Embassy report" which said that we were some kind of drug addicts and we were drug smugglers and all that shit. And a lot of bad PR happened and the ship had to leave Greece. Naval vessels in the Greek ports were being told 'don't associate with those Scientologists, you know they are all bad, they have drugs and they're hippies and they're this and that'. And the commanders of ships were being advised by the psychiatrists aboard. 

We found all this out from our intelligence operations then. However, all during this time, reporters were being sent down to interview the Boss, and they weren't being allowed in, of course, and also people were trying to be planted aboard to kill him, and so on, and we caught every one of them. 

... So we were quite willing to do this move and we jumped over to LA with all our OT materials. Got them through Customs without anyone looking at them. Set up the AOLA and sent back Flag about 1/4 million dollars in about 10 or 12 weeks. (CBR-debrief from 1982) 

1968, August 
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	American Saint Hill Organization (ASHO) and Advanced Organization Los Angeles (AOLA) opened in Los Angeles, California. During this month L. Ron Hubbard released and personally supervised the Class VIII Course aboard the flagship Apollo. He also released the Drug Rundown.

	[image: image36.png]



	The Phoenix Lectures published. (CofS) 
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Sea Org at Corfu...  

By the time the Avon River joined the flagship in Corfu, Hubbard was so enamoured with Greece that he decided to change the names of all his ships in honour of his new hosts. The Royal Scotman became the Apollo, the Avon River the Athena and the Enchanter, which had been pottering around the Mediterranean on various missions for the Commodore and frequently breaking down, was re-named the Diana. 

'Overboarding' was a daily ritual. The names of those who were to be thrown overboard were posted on the orders of the day and when the master-at-arms walked through the ship at six o'clock every morning banging on cabin doors and shouting 'Muster on the well deck, muster on the well deck!' everyone knew what was going to happen. 'Anyone to be thrown overboard would be called to the front,' said Ken Urquhart, 'and the chaplain would make some incantation about water washing away sins and then they would be picked up and tossed over. People accepted it because we all had a tremendous belief that what Ron was doing would benefit the world. He was our leader and knew best.' (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 292)  

1968, 24 September 
The Class VIII Auditor Course released. (CofS) 

1968, autumn
 Some of the unmortgaged Members on both sides of the House challenged the Health Minister to publish the evidence he claimed to have in his possession and upon which he based his statements and actions against Scientology.

Mr. Robinson could not, of course, produce something which quite obviously he did not have. He took cover behind the shield so widely used by government functionaries in all countries - the alleged confidentiality of his information. Detailed evidence proving the cult's potential danger to health, said he, consisted of individual case histories which it would be inappropriate to make public.

Referring to the massive attack in the media, Robinson declared with a straight face that evidence of Scientology's social dangers had already been published widely in the press. (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 192)
1968, 16 October 
HCO Information Letter of 16 October 1968 

E-Meters Replace Guns
Terrorists and subversives are far more afraid of E-Meters than guns. An E-Meter is a small, inexpensive box of electronics that ably distinguishes the subversive or the criminal from honest men.

Socialism and Communism, growing ever stronger in the Northern Hemisphere, are a raid on the production of labor by the privileged few. Socialism and Communism seek to have a people’s labor for no return.

To turn this tide, use E-Meters, not guns.

The E-Meter is violently hated by the subversive who already knows of it and will try to tear the sky off to prevent its use.

L. Ron Hubbard (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1968, 31 October 
Church of Scientology of Las Vegas, Nevada founded. (CofS) 

1968, Nov.
Australia: In response to pressure brought by the State Health Council and others associated with that body, in November 1968 a bill was introduced in the Parliament of Western Australia similar to the one earlier passed by the State of Victoria; prohibiting the practice and teaching of Scientology. Voting on the measure divided along party lines, with the government's majority of three insuring passage of the Act. During a lengthy debate of the Bill. H. Graham, deputy leader of the Opposition promised that "when a Labour Government is elected - whenever that might be - high on the list of priorities will be the repeal of this rotten piece of legislation".

Scientologists pointed out that Dr. A. S. Ellis, chairman of the State's Mental Health Committee, and one of the chief instigators of the Western Australian legislation, had attended the founding meetings of the World Mental Health Organization in 1948 and had served under Dr. E. Cunningham Dax for nearly ten years.

Soon after the outlawing of Scientology in Western Australia, a similar Bill was introduced in the South Australian legislature. Again, voting divided along party lines, with the Opposition solidly against it. When the vote was tied, the deciding vote in favour of the Bill was cast by Tom Scott, Speaker of the House. Scott's personal physician was an outspoken critic of Scientology and a member of the South Australian Association for Mental Health, a local affiliate of the World Federation for Mental health.

Opposition leader D. A. Dunstan, who had previously investigated Scientology when he was Attorney-General, told members of the House: "I must say that after a few complaints made to me about Scientology in South Australia, we investigated this matter, following the urging of the Victorian Chief Secretary. I had it drawn to my attention that there were a number of prominent citizens of standing in South Australia who could not in any way be said to be mentally unstable or unsatisfactory citizens (they were the reverse, being prominent in community organizations), who were involved in Scientology and who claimed to have derived personal benefit from it.""  (O. Garrison, Hidden Story of Scientology, pg. 165-166)
1968, 3 November 
Despatch of Nov. 3, 1968

Dear Jane,

Place an appropriate condition on New York Intelligence –

I have no source of info, being stuck here aboard a ship in the MED….

We have had no copies from them of the incorporation papers of the National Mental Health Assoc. in New York when the corporation must be registered to do business.

Jane, baby, we’re losing because we are fighting in the bush league and not getting to the main central headquarters of the group directing the bush fighters.

Intelligence is not concentrated on what they should be – the WFMH, the NAMH – these are the groups I want destroyed.

I’m not interested in the local psychiatrist around the corner – this data is for PRO who can use how he screws his patient and then shocks them so much electricity they can’t sue him for rape. PRO digs this data up.. it is around by the library full.

And get Intelligence on to digging up the data we need to sue the WFMH, to obtain evidence of conspiracy and attack upon us.

Let’s go – the Charles Berners of the world are nothing compared to what we have our hands on. …let Intelligence get the data and info we need to blast this WFMH and its associate groups around the world to smotherings.

Love,

Peter Hollond (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1968, 4 November 
Executive Directive from L. Ron Hubbard 4 November 1968 

Press Stories
As a tip off, we have not only located the enemy exactly but find him guilty of so many crimes that the end for this opposition is in plain view.

I have just had this cheering news that we now are closing in on the basic of aberration on the 4th Dynamic on this planet. (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1968, 15.11.
...In the face of growing uneasiness about harsh Ethics within the movement, and mounting hostility outside, in 1968 Hubbard ordered a public opinion survey of the Church's current structure and practices. According to Scientology spokesmen, 318, 885 questionnaires were sent to all parts of the world.

As a result of the replies received, Hubbard issued a directive dated November 15, 1968, cancelling the practice of disconnection, security checking, and fair game, and the writing down or otherwise recording of any confessional materials. (Garrison, Hidden Story of Scientology, pg. 173)
1968, 24 November 
Executive Directive From L. Ron Hubbard 24 November 1968 

Stability
We have located and are directly attacking the only enemy we had on this planet, the World Federation of Mental Health and its "National" chapters. The "National" chapters of it are not part of national governments although they want people to think so – the crocks. Red as paint and phony as any confidence game, this was the group who were attacking us for 18 years.

He, the enemy, had control of mental healing on the planet – and killed and raped and had a ball. We’re going to take over the mental hospitals and the political guidance and the whole field of mental healing.

So let’s get set for the long pull, shall we. It is our planet after all. (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1968, 29 November 
Executive Directive from L. Ron Hubbard 29 November 1968 

The War
You may not realize it staff member but there is only one small group that has hammered Dianetics and Scientology for 18 years. The press attacks, the public upsets you receive and all those you have received for all your time in Scientology were generated by this one group. For eighteen years it has poured lies and slander into the press and government agencies.

Last year we isolated a dozen men at the top. This year we found the organization these used and all its connections over the world. They are as red as paint. Their former President was a card carrying Communist and they have four on their Board of Directors, yet they reach into International Finance, Health Ministries, Schools, the Press. They even control immigration in many lands.

Psychiatry and "Mental Health" was chosen as a vehicle to undermine and destroy the West! And we stood in their way.

Hey have infiltrated boards of education, the armed services, even the churches. They hold the wives or daughters of a great many politicians and keep them "under treatment".

Their "technology" is the same as that used by Intelligence Services. Electric shocks.

Brain operations. These were used in Lubenka Prison in Russia but are not allowed on Russians!

Anyway, this was the live wire we got across by being able to undo their effect on the West.

We are using only legal means over the world. We don’t stoop to murder and rough house.

Our error was in failing to take over total control of all mental healing in the West. Well, we’ll do that too. (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1968, November - End
Forte, a retired army officer who had made his home on Corfu, knew a lot. He had reported the arrival of the Royal Scotman in Corfu to the Foreign Office in London, correctly deducing that it was, in his words, the 'sinister Scientology ship'. Subsequently he had been instructed to deliver a letter to Hubbard to inform him that he had been declared persona non grata in Britain. 

The Greek Government had instituted inquiries about Scientology through its Embassy in London. Security agents acting for the Colonels had been instructed to check out the ship, but were assured by the harbourmaster that the Scientologists were harmless people who abided by the law and gave no trouble. 'I have seen people being tossed into the sea,' he admitted, 'but they have told me this is part of their training course.' Major Forte complained that he was besieged by people objecting to Scientologists being 'harboured' on the island and Corfu's leading daily newspaper, Telegrafos, published a highly critical feature about Scientology which really raised Corfiot suspicions with a passing mention of 'black magic'. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 295)  
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Hubbard and 200 of his adherents who had taken up residence aboard the 3,300-ton ship 4pollo, thought they had found a haven far removed from their tormentors, when they docked in the harbour of Corfu, a Greek island in the Ionian Sea.

The local population was friendly, their goodwill no doubt stimulated by the estimated $5o,ooo a month the Scientologists were pouring into the island economy, which had to depend ordinarily on what summer tourism brought in.

After five or six halcyon months in their Greek refuge, however, the Scientologists began to realize that their enemies were at work once more behind the scenes, plant ing suspicions against Scientology in the minds of local authorities and spreading false stories among the people concerning the foreign "cult".

According to the Scientologists' account of the affair, a substantial part of which I later verified, the main focal point of their difficulties in Corfu was the Honorary British Vice-Consul, a certain Major John Forte, whom Hubbard followers suspected, rightly or wrongly, of making derogatory statements about them to the Greek authorities.

An article appeared in the Corfu newspaper, Telegraphos, warning the Scientologists that the Greek Government would not tolerate anyone spreading within her territory theories of religion, politics "or even of black magic".

Since all of Scientology's literature was in English and the people of Corfu spoke Greek, such a statement leaves one puzzled as to how Hubbard might proselytize the local population. It seemed, rather, a pretext for publishing the whispered gossip already being circulated by word of mouth.

In London, the Greek Embassy was given copies of Hansard which reported in full the adjournment debate of March 6, 1967 concerning Scientology, as well as the Health Ministers statement of policy to the House on July 25, 1968, when he announced the ban against foreign Scientologists.

Apparently to make certain that the information reached Greek Government authorities at home, the British Embassy in Athens made the same material available to the Greek Deputy Prime Minister there.

The American State Department also weighed in with a request to Greek authorities for information concerning a thirty-one-year-old woman from Las Vegas, whose parents said had been kidnapped by the Scientologists. The woman had been aboard the Apollo, but had left the ship some time previously. Hubbard was unable to inform the Greek officials of the woman's whereabouts because he did not know. Later, she turned up in Athens and expressed surprise that everybody had been searching for her. "We wonder," said a Scientology spokesman, "which Embassy or Embassy official hid her all that time." (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 199-200)
1968, 6 December 
Despatch from Peter Hollon to Mo Budlong, 6 December 1968 

Re: Intelligence
The following are possibilities for collecting data.

1. Infiltration. 

2. Bribery. 

3. Buying information. 

4. Robbery. 

5. Blackmail. 

The last two are, of course illegal. (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1968, 12 December 
Church of Scientology of Pretoria, South Africa founded. (CofS) 
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Executive Directive From L. Ron Hubbard 12 December 1968 

Re Life Article And Letter
It is interesting that "Life" Magazine in the US has been a violent foe of Dianetics and Scn for 18 years.

In England the heads of the largest newspaper chain are also members of the UK World Federation of Mental Health confederate board of directors.

This is an old intelligence trick – to own or control a press chain in an enemy country.

It was done by German agents, for instance, to keep Spain out of the war.

Earlier the "Saturday Evening Post" published an article full of quotes never made. It has gone downhill as a magazine over the years. WFMH connected publishers often do.

So some of the US magazine and newspaper chains are controlled by the WFMH.

The Intelligence, espionage pattern is very plain here. In the "Life" article a psychotic is pushed into the org to get no case gain, his identity secret, to get discreditable data and he then writes an article. But he is already a mental patient.

Local Agents WFMH has confederates in every country and many states with sub-chapters in most US cities. They are always named "National" and have "Mental Health" in their name at nation or state level.

There is a National Institute of Mental Health in Washington DC that is US Government. The only one in the world really connected to a government. It does WFMH printing for it at US expense!

All the rest of the "National" groups are phonies. They are only private groups. Following orders from overseas.

These groups secretly shoot down chiropractors, churches, any Western culture or advance or healing action. Their standard propaganda line is:

a. everyone is insane. 

b. psychiatrists should be next to every world leader treating them weekly. 

c. anyone should be subject to seizure as insane without process as law 

a. Siberian bill they seek to get passed and once almost did pass through Congress). 

d. Scientology breaks up families. 

e. Scientology prevents people from coming to their psychiatrist to seek real help. 

f. There are not enough psychiatrists or "facilities". 

g. All boundaries should be destroyed. 

h. All constitutions should be destroyed. 

i. Any current campaign they may have to get something destroyed for a big Western take over. 

A conspiracy formed at the WFMH Congress in London in August 1968 resulted in simultaneous identical political channel attacks on Scn in several countries. The "Life" article was crudely timed to be part of this.

And every branch of every rightest group would be delighted to know these US "mental health" groups are controlled by a foreign group which has Communists on its board of directors.

The American Medical Association and the American Psychiatric Association and such are members of the main world group and are just pawns.

They are called "Mental Healing" but their literature talks only about world domination and seldom about any cases.

They were founded by a psychotic named Clifford Beers and carry on the tradition.

It is interesting that WFMH says publicly there is "no difference between right and wrong" and "psychiatrists are the only enlightened people who know this". By traditional law, sanity is defined as the "ability to tell right from wrong." (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1968, 13 December 
Executive Directive From L. Ron Hubbard 13 December 1968 

The Great "Charity" Swindle
One of the reasons Scientology is fought so hard and with such heavy finance and ferocity is that if it succeeded, it would then end one of the greatest "Charity" swindles of all time.

The group who fights Scientology in the press and parliaments is fighting madly to retain control of (amongst other things less savory) a billion pound "research" racket.

A group named so as to make people think it is part of governments over the world, has fund collection chapters and agents. These see all the rich people they can and the governments and explain that the lot of the "poor insane" (about whom they don’t give a damn as evidenced by their killing them) is so horrible that millions are needed urgently.

The rich people and the deluded governments then lay out fantastic sums of money, millions upon millions each year. The groups representatives then take this money and whack it up amongst their pals. As simply to split it up would be caught by the tax people, the group invents a "reason why". It appoints insanity projects for research like, "The Depressive Project". The members write up something like "Depressives are often noticed to be depressed" and that’s it for the year.

Dr. Wilhem Reich, not one of their boys, was imprisoned and killed for making a breakthrough in the 50’s. It could have ended the golden avalanche.

Then, good Lord, there was Dianetics and Scientology all of a sudden, in one piece and actually working! It threatened this yearly harvest.

This isn’t the only motive this international group has. It is their finance motive. But in itself it would be enough. (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1968, 20 December 
Executive Directive From L. Ron Hubbard 20 December 1968 

Western Countries
Western governments and peoples are under ceaseless and unrelenting attack from the Communist forces in the "cold war". The enemy has for a long time been inside, getting laws passed, degrading the society, seizing persons in the name of psychiatry, pushing up taxes, inflating money…..

The orders the governments followed in attacking us were originated by REDS, by the usually foreign psychiatrist, operating as per Communist instructions to destroy all Churches and Scientology in particular. (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1969
In "Founding Church of Scientology v United States", the Court of Claims found that some of the Founding Church’s money inured to the individual benefit of LRH and family. This included a house maintained by the Church, a percentage of the Church’s income, and other royalties and commissions. The court based its finding of inurement on informal loans made to LRH that were never explained. (Criminal Time Track: Issue III, (15)) 

1969-1974 (Nixon-Scn)
...Tricky Dick (Nixon) finally did make it into the White House. And by then he had developed his own special hit list of all those people or groups who had ever crossed him. Just as LRH predicted, Nixon couldn't wait to abuse the power of his office to make his critics pay. Frustrated with the inability of the US Government to put a halt to Scientology, Nixon instituted secret intelligence programs designed to accomplish that purpose. A secret IRS unit known as "the special services staff" was set up to target individuals and groups it labeled as so-called activists. The groups and individuals to be targeted by this special unit were on a list that the press later termed 'the Nixon/IRS enemies list". And right at the top of that list were L. Ron Hubbard and Scientology.

The purpose of Nixon's IRS intelligence unit was to use any techniques available - legal or illegal - to infiltrate groups in an effort to gather dirt to later smear and destroy them. And if no such dirt could be found - then create it and disseminate it widely. They were quite successful. In fact, you can get a copy of the Nikon/IRS enemies list and review the names of individuals and groups who were targeted.

...With Nixon finally resigning the presidency in disgrace, the IRS's problems with Scientology were just beginning to build. They had been attacking the Church with the purpose of destroying it for over a decade. Yet Scientology had only grown. And the IRS was starting to lose on the legal front. They had won the case against the Founding Church's tax exemption on a technicality but their win was short- lived, as that Church had long since ceased to be the mother church and the hoped-for destruction of Scientology didn't occur. So a new strategy was in order. (David Miscavige's IAS speech, 8 October 1993) 

1969, early
The final push towards (South African) Governmental action against Scientology came in the early part of 1969. A number of leading South African newspapers ran lengthy statements "to urge, in the highest circles, an enquiry into Scientology".

In a front-page leader, Die Transvaler said the demand for an official inquiry had the support of church leaders, and introduced a racial note into the issue. Scientology, it said, "has an ethical precept which is in conflict with the Christian Ethic, and propagates an inherent liberalistic attitude of equality of rights for all races and colours". (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 223)
1969
... the Boss noticed that AOLA was not doing so well under Yvonne (Gillham?), and wanted to know what was happening. She kept sending in these reports that there were a few people that "weren't real" on her lines. 

One guy was getting on her lines trying to take her out to "dinner" and all this kind of stuff. He said he was an "OT VIII" from "Washington" in the "old days". He obviously didn't know anything about Scientology or Dianetics. He was just a plant. He was a Class B movie actor. 

I was sent out on a mission to relieve Yvonne, congratulate her for handling those guys so far, but relieve her to start Celebrity Center. The Boss wanted her to start Celebrity Center and sent me back to AOLA. And what I found there was this guy, and we took care of him, and got him arrested and put in jail. We found out he was a Class B movie actor, a thief, a compulsive thief, and he also was observed by us calling up the organization, AOLA, and threatening to "blow it up", which we reported to the police. He also stole a typewriter from the Ambassador Hotel, which we observed and reported to the police. 

They caught him for these things. They had him in jail. They were really amazed we were so good. We were better than they were at finding out things. So. And then, also, we found out he "reported" from a place on Sunset Boulevard. He would call up a psychiatrist and report to him his progress on enturbulating the Organization and finding out what the CO was doing and how he "scared us" and all that stuff. He was reporting to a certain doctor of psychiatry in Beverly Hills.

Now, at that same time, there was a Station Ship out in Pac. That was 'Neptune' or 'Aries' - one of those two - and a guy (Sea Org guy), had gone up to the shore toilet one night ... 

And two guys had jumped out of a car and put chloroformed cotton over his nose and mouth, and stuck him in the neck with a needle full of sodium pentathol (a hypnotic drug), and then ordered him to run. "Just keep running." "Don't go back to the Sea Org" and "Forget everything!" And the guy did! He started running (it was a quicky hypnosis job on him with a drug), and he ran down the street until he collapsed and the police picked him up. It was at night. 

So the next thing you know, they thought he was a psycho, and sent him to County General Hospital, to the Psychiatric Ward. He was then given another injection of sodium pentathol, taken into a room and interviewed by two psychiatrists. One worked at the hospital and another one that came in was from Beverly Hills. That same one. Yes. 

The interview consisted of "Where is LRH? Where are the ships? What are missions? What missions are you doing? What is the purpose of the Sea Org?" All this kind of stuff. They were trying to find out intel data. This guy did not know anything. He was just a recruit. He just gave them the standard shore-story and he was aware enough that, when he got audited after this, he recalled all the things that had happened to him, after they let him come off the drugs. 

And then they asked him what he wanted to do. And he said ' I don't know. I used to work for somebody, but I don't want to work there anymore. I want to go home to my mommy.' 

So they gave him $30 to buy a bus ticket with and they sent him out the door. And he just jumped on a local bus in LA and came out to the FOLO there and reported - the OTL, that is - and reported what had happened, and we gave him rest, vitamins and Dianetic sessions and ran the incident out and got all the data and we started checking it out. 

And we found it was all true. We found the doctor's name that had treated him. We sent a minister down, got the doctor's record. We checked out the names of psychiatrists that were associated in Beverly Hills. We got that name. 

I sent a telegram to the doctor in the County General from the doctor in Beverly Hills saying: 'They found us out. Get out of town quick!' The guy in County General got out of town quick. He left in the middle of the night. We had a minister check on that. 

I knew these guys were guilty as sin. So I checked my full staff for PDH, found two of them that read, ran them in session and they had similar stories. They were grabbed in the middle of the night, taken into a house, questioned, put back into the same area they were and told then to go to sleep and go up and go to bed and forget everything. And they did. 

So, these two others were also debriefed and that was the enturbulation that was running around the Org. We got that straightened out, got a little campaign going against this kind of thing, and doubled the QM guards, and so on like that. 

And stats started coming right up. People got more secure around the area because before that, these people were not on post, you understand? They were getting dispersed. They could not think. They could not... - one of them was in Division 6 too, so this was really what was causing the stats of the Org to go down. It was all these infiltrators sent against it. These agent provocateurs like the Class B movie actor that was going after Yvonne, and these PDH cases that were in there just "waffling around" and being sort of dopey. (CBR-debrief from 1982) 

At the same time, this guy named Bob Thomas - now remember that: Bob Thomas. Because now we're getting into it: "Who is inside who works for the outside, huh?" He has been, and is, a government advisor on all the scenarios being run on the Church. He was a psychological consultant in the Army before he was in Scientology, and he's been working on both sides. He works for the government and he works for the Church, and finally he got Comm-Ev'ed by LRH and declared suppressive - (in the next few years). But before he made those mistakes in his court cases and so on and came to the attention of LRH and MSH, he had successfully third-partied me to everybody, saying that - in 1968 - saying that:"What you have here is Captain Bill hallucinating and none of this is really true, and everything is bla , bla, bla." 

Meanwhile, his telexes were going up there (to Flag) saying that they (AOLA) should turn over these 3 people (that had been "PDH'ed") to him, because it was all "hallucination", and he would "take care" of them. In other words, he would kick them out of the Sea Org and tell them to go home and make sure that they didn't talk. 

Because I had these three, we were going after the psychiatrist in Beverly Hills for KIDNAPPING, and we actually got to the door. I was going to take these guys over to him and walk in the door and have them identify him, and do a Citizen's Arrest on him. Well, the first day I went there to take his picture with another Sea Org officer, to take his picture, so I could show it to them to make sure it was the right guy. And he was so frightened when I walked in the door that he fell backwards over his desk and just sat there slobbering and gibbering. He knew he'd been found out. And the other guy with me, he was so shook up, he didn't even take the picture. I don't know why he was shook up, he should have expected it, but anyway. So we made some remark about his corporation in Las Vegas that we knew all about. (See, we researched this guy pretty good.) And he just stuttered and stammered and so on, and gave some kind of answer. And I said, "I'll be back."

And I came back the next day with the actual witnesses, the people that had been PDH'ed, and guess what? His office was deserted. His name plaque was taken off the door. When we asked the guard downstairs what had happened, he said the guy came in the middle of the night, 4 o'clock, loaded everything up into a station wagon and left. And I said, "Do you have his home address? We have one of his patients here". And he said, yes, here is his home address. We dashed over to his home. His home was in a similar condition. There were signs of hasty packing. He had blown town. 

Now, that is fact. All that is documented. I have witnesses, etc, etc, etc. These guys were doing this. Alright. Now, that was one of the things that was levelled in recent times, it has been the same charge, of "hallucination". And when it was checked back by a friend at that time named Joe Lisa, it was found that: Bob Thomas had written those words in the"B-1" file, (that's an "intelligence file") about me, and that those words had been used by the GO all up until 1980 and B-1 to make sure that anything I said was labelled "hallucination" so that the plants would never be found out. And this is the way they work it. 

Anyway, to carry on from this point in 1968, one other thing happened, uh 1969, sorry, one other thing in '69. 

A guy named John Cole walked into the Org one day and offered to buy the OT materials for $10,000 for his business. I knew right away he was an "agent provocateur", sent him over to GO, and they let him go. 

Two weeks later, he tried to steal the security pack from ASHO, (which had just been set up over there), by saying that "he worked for me" and that "I needed it for a press interview"' and "to bring it out to a certain location and he would take it to me". The CO over there was no dummy. In fact, I was on the phone to him at the same time and I was on another line, so I just told him to tell the guy, "Yeah, we'll meet him". 

And we made up a pack with a lot of "nice" words for psychiatry and so on like that, like "screw you, you bastards", and "fuck psychiatry" and "psychiatry sucks" and all that stuff. And we put it in a nice envelope with a gold band on it, labelled it "SECURITY", "SECRET", all that stuff. And we delivered it to the guy. And I was right across the street and I walked over to the car, opened the door, and said "You're under arrest, you son of a bitch". 

And he was so frightened, he - I took his keys out of the car, see, and just had his keys - and he was trying to get a gun, and a knife, and he didn't have any with him, and he was so frightened and flubbery and so on like that - he jumped out of the car and tried to hit me a couple of times and I just held him off. And then I started walking back toward the police station jangling his keys, and he came at me again, and I just made out that I threw them into the bushes, but I didn't. I just pocketed them. And then he ran scrambling into the bushes and cursing me saying, he was going to "kill me" and all this kind of stuff. Then I just walked up the street to the police station, jangled the keys again, and he came running like a Pavlovian dog, and ran into the police station and said that we were trying to steal his car. And we walked right in behind him and threw the keys on the desk, to my friend the Lieutenant in there, that had helped me out with various cases before this. I told him what had happened: "Industrial espionage; this guy has tried to steal things from us" and so on. 

He said "You want him put in jail?" 

I said "Yeah". 

So they took him in the back and put him in jail. 

And then Bob Thomas came along and let him out. 

Now this was the same John Cole that's mentioned on page 64 of Omar Garrison's book. He's a CIA agent, FBI agent, worked in the Defense Intelligence Agency, he's a slavering psychotic. 

And he was the one responsible for putting Terry Milner in jail for "attempted assault" or an "assault" charge - which Terry Milner never did. But John Cole is so crazy; he went and got himself beat up and said "Terry Milner did it". And that's how Terry Milner, who was a B-1 agent, the intelligence for GO in 1969, got blown and got out of the post - so that the field was open - Terry Milner was a good guy, you see - and the field was now open for Bob Thomas to run whoever he wanted in that post. (CBR-debrief from 1982) 
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First Dianetics groups in Germany, Greece and Mexico. (CofS) 

1969, January
By January 1969, Corfu traders were so alarmed by the prospect of action being taken against the Scientologists that a delegation sent a telegram to Prime Minister Papadopoulos submitting its 'warmest plea' for 'Professor Hubbard's Philosophy School' to be allowed to remain in Corfu. The Secretary General of the Ministry of Merchant Marine replied that there was 'never any objection' to the Apollo remaining in Corfu. 

Hubbard, meanwhile, was promising to lavish further largesse on the island. ... he envisaged building hotels, roads, factories, schools, a new harbour, three golf courses, seven yacht marinas and various resort facilities, as well as establishing a Greek University of Philosophy funded by Operation and Transport Corporation. The headline on the front of Ephimeris ton Idisseon next day was 'CORFU WILL KNOW BETTER DAYS OF AFFLUENCE'. 

Deputy Prime Minister Patakos hastily issued a statement emphasizing that 'no permission had yet been granted to the Scientologists to become established on Greek soil'. Hubbard responded by announcing that his Scientology School in Corfu would open 'within two or three weeks'. 

By this time Major Forte was convinced that Hubbard's intention was to take over partial control of the island and establish the world headquarters of Scientology and he was lobbying assiduously against allowing him a foothold. Hubbard, on the other hand, was convinced that there was a conspiracy and that Forte was an agent of British intelligence working a 'black propaganda' section. He would later allege that the major had spread vicious rumours about black magic rites being held on board the Apollo and Scientologists poisoning wells and casting spells on local cattle. In reality, decisions were being made at a level far above that of an insignificant honorary vice-consul; the Greek Minister for Foreign Affairs had lodged an official request with the UK and Australian Governments for information regarding the status of Scientology in their countries. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 296)  
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During the first weeks of 1969, however, the Scientologists became aware that a covert campaign was being waged to discredit them and to plant suspicion against the church in the minds of the people and local government officials.

Upon investigation, they found that the primary source of the rumors was a British vice-consul named John Forte. According to church spokesmen who were aboard the Apollo at the time, Forte spread false and exaggerated reports concerning Scientology, to the press, the Greek Security Police, the Greek Prime Minister's office and among influential members of Curfu society. (When Forte was later sacked from his job by the British Foreign Office, he attributed his termination to the Apollo affair.)

Forte's efforts alone would not have been sufficient to arouse much hostility in official quarters against the Scientologists. The American Embassy in Athens, however, supplied Greek authorities with derogatory information sent to them for the purpose from the U.S. Embassy in London.

The American consul in Athens, P.J. Peterson, reported to the Secretary of State in Washington that the Greek Foreign Ministry was to make a recommendation to the Greek Government on the church's application to remain on Corfu and to establish a Scientology academy there. Peterson asked the State Department to provide him with possible police or other derogatory records concerning L. Ron Hubbard.

Responding to the serious adverse reports from the Scientologists own government, as well as those from other sources, the Greek Government, on March 17 ordered the Apollo to leave Corfu within 24 hours.

The New York Times reported that "the expulsion order followed months of diplomatic pressure in Athens by U.S., British and Australian diplomats urging Greek authorities to examine the activities aboard the Apollo."

The ship was wholly unprepared to sail on such short notice. Having been in port for several months, she was not seaworthy. According to affidavits by the Apollo's engineer, officers and crew members, there were serious problems with the ship's engines and mechanical equipment, as well as dry rot in some of the lifeboats. To put to sea without making the necessary repairs, meant risking the lives of all on board.

Following the Corfu incident, the Greek Government conducted an independent investigation of the affair. Upon learning that they had been made a cat's paw in the covert action against the Church of Scientology, Greek interior Minister Stylianos Pattakos did the honourable thing and wrote Mr. Hubbard a note of apology. He invited the Scientologists to return to Greece. (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 77/78)
1969, 27.1.
... on January 27, 1969, Richard Crossman, Secretary of State for Social Services, informed the House of Commons that he was setting up an inquiry into Scientology.

To take executive action against the Church, as the Government had done, and then to establish an inquiry to determine whether official action was justified, recalled the Red Queen in Alice in Wonderland, who cried, "Sentence first - verdict afterwards."

Several of the Honourable Members wondered why.

"May I inquire," asked Mr. C. Pannell, "why it is that first, Scientology is characterised as a fraud, and then we set up an inquiry into it? Would it not have been rather better the other way round?"

Sir G. Nabarro was puzzled by the Government's sudden about-face: "May I now be told by the Hon. Gentleman what has caused him to relent and to change his mind, and why he is now doing exactly the opposite of what it was endeavoured to persuade him to do a few months ago?"

Mr. Crossman had no forthright answer to these queries, and in reply expressed bewilderment that they should be raised, then talked around and around the subject without saying anything.

To carry out the Inquiry, which had the broadest terms of reference, the Government named Sir John Foster, KBE, QC, MP, Conservative Member for Northwich.

Crossman said the Inquiry would be conducted by Sir John alone, not by a committee and that it would not be carried out under statutory powers; therefore no one would be required to give evidence. Moreover, such evidence as was volunteered would be taken privately and not on oath.

"I have done this for a very special reason," explained Mr. Crossman. "The kind of evidence we want will be from people of a nervous nature, who will not face crossexamination or any public examination. This way we are more likely to get them to talk than in any other form of inquiry."

To Scientologist ears this sounded suspiciously like a secret tribunal before which lies, gossip and suspicion would be the only evidence to be heard. By excluding press and public and allowing Scientology's enemies to make charges unchallenged by cross-examination and unrestrained by swearing to tell the truth, the Government had set up an Inquisition along the lines followed by Torquemada.

Even unverified testimony from overseas countries was to be accepted.

The semi-privileged form the Inquiry was to take provoked adverse comment in several of Britain's leading newspapers, but it proceeded as scheduled. (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 204)
1969, 31 January 
The Church of the New Faith, founded in South Australia. This corporation consisted of Scientology churches in Adelaide, Melbourne, Perth and Sydney. (CofS) 

1969, early Feb.
Early in February 1969, T. J. Stander met with Dr. Venter in Pretoria and gave him a file of documents and press cuttings concerning Scientology. Among the papers turned over to the MP was the draft of a motion to be made in Parliament asking for an official inquiry into Scientology.

A week later, Dr. Venter presented a private motion in the House of Assembly calling for an investigation into the activities of Scientology with a view to banning the organization in South Africa.

In the three-hour debate which followed, Scientology's familiar enemies, protected by Parliamentary privilege, spoke with militant mouths. "We must decide," said Dr. W. L. Vosloo, Nationalist MP for Brentwood, "if this monstrosity - this octopus - is a religion as it claims to be."

Mrs. C. D. Taylor declared that Scientology was "silly and sick" and represented a danger to psychologically unstable people.

Nor was that all. Particularly disturbing, said Mr. L. F. Wood (U.P., Berea) had been reports from overseas about the organization's approach to sex. South Africa could not dismiss the situation lightly. As for the founder of the cult, Ron Hubbard, there was ample evidence that he was an impostor and a fraud.

After the Honourable Members had roundly condemned the practices, founder, aims and potentialities of Scientology - both in South Africa and abroad - it was Dr. Carel de Wet's turn. Dr. de Wet was the newly appointed Minister of Health who, unlike his predecessor, was willing to appoint a Commission of Inquiry into Scientology because objections against the organization "have been raised in responsible quarters". Referring to the action taken against Scientology by the Government of Great Britain, Dr. de Wet offered his clencher: "If Britain acts, then you must know that the hour is late." (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 224)
1969, 3.2.
Inquiry New Zealand: The Commission was set up by Order in Council on February 3, 1969. Sir Guy Richardson Powles, the New Zealand Ombudsman and E. V. Dumbleton, retired newspaper editor were members of the Commission, with G. S. Orr as assisting counsel.

The Commission sat for eight days, during which they heard twenty-seven witnesses, whose testimony filled 650 pages of transcript. (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 169)
1969, 14 February 
Publications Organization moved from Edinburgh, Scotland to Copenhagen, Denmark. (CofS) 

1969, 16 February 
HCOPL 16 February 1969 

Targets, Defense
In 19 years of continual attacks it is obvious that Dianetics then Scientology must have lain across some concerted plan by another older group to do something else. To analyze what the others intended, it is only necessary to review what Dianetics and Scientology intended to do and assume the reverse.

The vital targets on which we must invest most of our time are:

T1. Depopularizing the enemy to a point of total obliteration.

T2. Taking over the control or allegiance of the heads or proprietors of all news media.

T3. Taking over the control or allegiance of key political figures.

T4. Taking over the control or allegiance of those who monitor international finance and shifting them to a less precarious finance standard.

T5. Generally revitalizing the societies in which we are operating.

T6. Winning overwhelming public support.

T7. Use all other similar groups as allies.

These, of course, are very long range targets. But it is what must be done to continue the longevity of our organizations. (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1969, 17 February 
HCO Information Letter of 17 February 1969 Ron’s Journal 1968 

Australian-Anzo Supplement
The enemy, the International psychiatric front organizations and its "National" Mental Health chapters over the world, has the stated ambition of dispensing with all boundaries. It is so odd to find them talking not of cases but always of political aims that one begins to believe they have other things in view.

Top Communist Brock Chisholm was once their International president. "Doctor" Stoller of Victoria was also a past president. "Doctor" Dax the Victorian inquiry has his books published by this foreign group. We are gradually turning up more and more red cards connected to this Melbourne mess.

Remember that I know Anzo. I once had a big share in saving its bacon from Japan. Note please that a small Jap force could have taken the lot and didn’t. A handful of us, months before the coming of US troops, worked like mad to balk the Japs and change their minds.

Ron (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1969, 6.3.
On 6 March, Hubbard's opponents received unexpected support from the US Sixth Fleet when a task force arrived off Corfu and a detachment of Marines set up sentry posts around the berths occupied by the Sea Org ships apparently in order to prevent US Navy personnel from coming into contact with Scientologists. 'Somehow it seemed', said Major Forte 'that this was a carefully planned operation designed to bring forcibly home to the authorities the grave danger of contamination by this undesirable cult.' 

Unlikely as this theory was, less than two weeks later the Nomarch of Corfu ordered Hubbard and his ships to leave Greece within twenty-four hours. 'The old man almost had a heart attack when he got the news,' said Kathy Cariotaki, a Sea Org member who was on the bridge with Hubbard at the time. 'He went absolutely grey with shock.' (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 296)  

1969, 7.3.
In a policy letter of March 7, 1969, a continuing ameliorating of Ethics procedures was indicated.

"We are going in the direction of mild ethics and involvement with the Society," Hubbard wrote. "After 19 years of attack by the minions of vested interest, psychiatric front groups, we developed a tightly disciplined organizational structure.

"I don't like to see my friends pushed around. We didn't know it at the time, but out difficulties and failures were the result of false reports put out by the small but rich and powerful, group of individuals who would deny man freedom.

"Now that we know ... we will never need a harsh spartan discipline for ourselves.

"It has become apparent that such duress is not necessary when one has a technology which sets man free." (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 173)
1969, 16 March 
HCO Information Letter 16 March 1969 Ron’s Journal 1969 No. 2 

The Opposition
The continual cold war needling of Russia has pressured certain elements in Western Governments into TURNING FASCIST.

A Fascist has certain personality traits. He burns books. He seeks "legal" means to seize any person who disagrees and hold or murder him.

The Fascist has the delusion that ideas can be crushed by force.

Such small elements in Western governments have turned to psychiatrists as a method of seizing, torturing and killing people. The odd picture that greets us when we suspect our enemies, of a fascist inner-government clique with Communists mixed up in it. The Fascists, lied to and needled by Communist elements then act like mad dogs against the wrong targets in the society…

Communists are not attacking us. They are stirring Fascist elements up so they will attack us.

Thus, when we investigate these actions we find fascists running death camps and commies stirring it up. (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1969, 18.3.
In exasperation, the Greek government on March 18, 1969 ordered the Scientologists to leave Greece. In reporting the incident, the New York Times wrote: "The expulsion order followed months of diplomatic pressure in Athens by U.S., British and Australian diplomats urging Greek authorities to examine the activities of those aboard the Apollo."

Not long afterwards, when the Greek authorities' own investigation revealed the truth concerning the Scientologists, Interior Minister Stylianos Pattakos apologized for the incident and invited Hubbard and his followers to return to Greece.

The British Foreign Office vigorously denied that Major Forte had bad anything to do with the spreading of rumours about the Apollo and her crew. Nevertheless, a small item appearing in British papers on September 2, 1971 informed their readers that Major John Forte, Britain's representative for thirteen years on the Greek island of Corfu had been sacked and would be paid £1.000 compensation by the Foreign Office.

"The major blamed the sacking on his fight against the Scientology cult whose leader's 'flagship' spent nine months anchored off Corfu," said the story. (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 201)
1969, 19.3.
... the Apollo left Corfu. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 296)  
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At the time of her departure from Corfu, the Apollo informed the port authorities that she would be making for Venice, information which was doubtless passed to the CIA and to the Foreign Office in London, since both the United States and the United Kingdom were anxious to keep track of the wily Commodore of the Sea Org. But once the ship was out of sight of the Greek mainland, Hubbard ordered a change of course. The Apollo turned west towards Sardinia, where she was rapidly re-fuelled and re-provisioned before heading for the Strait of Gibraltar and sailing out of the Mediterranean.

For the next three years, the Apollo patrolled the eastern Atlantic, aimlessly sailing from port to port at the Commodore's caprice and rarely stopping anywhere for longer than six weeks. She ventured out into the Atlantic as far as the Azores and once put in to Dakar, the capital of Senegal, but most of the time she criss-crossed a diamond shaped patch of ocean bordered by Casablanca, Madeira, Lisbon and the Canaries, with no objective other than to stay on the move. 

'LRH said we had to keep moving because there were so many people after him,' explained Ken Urquhart, who was by then the Commodore's personal communicator. 'If they caught up with him they would cause him so much trouble that he would be unable to continue his work, Scientology would not get into the world and there would be social and economic chaos, if not a nuclear holocaust.' (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 297)  

1969, 28.3.
... on March 28, 1969, the South African Government appointed a nine-member Commission of  Inquiry into Scientology, under the chairmanship of G. P. C. Kotze, a former Supreme Court judge.

The other members of the Commission were, by profession and social background persons likely to be hostile to Scientology. There were: the Rev. G. J. Davidtz, minister of the Nederduitse Kerk, and Welfare Board executive; Professor A. J. van Wyk, Deputy Commissioner of Mental Health and senior psychiatrist at Weskoppies Hospital; Prof. I. J. J. van Rooyen, head of the department of Social Work, Rand Afrikaanse University; Dr. L. van Z. Pretorius, who formerly lectured at Stellenbosch University; Prof. G. A. Elliott, member of the Medicine Control Board, for twenty-one years associated with the medical faculty of Witwatersrand University; Prof. H. L. Swanepoel, dean of the law faculty at the University of Potchefstroom; P. E. Bosnian, ex-secretary of Social Welfare and Pensions; and Mrs. A. M. G. Maytom, career politician and former mayoress of Durban.

Garrison: As I write, three years have elapsed since the Inquiry was initiated, but the Commission has not issued a report. (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 225)
1969, April 
Standard Dianetics released. (CofS) 

1969, 4 April 
HCO Information Letter of 4 April 1969 Ron’s Journal No. 3 

Political Treatment
I’ve been studying the stats of psychiatry and there can now be no doubt whatever that their "treatment" is political treatment and should be called such.

Brain operations result in total loss of body coordination…

The only precedent for such "operations" is Hitler’s action in doing it much more lightly to 800,000 persons to make them "farm slavery" or zombies.

Psychiatric treatment is actually psychiatric political treatment, nothing more, to rid the world of anyone who might disagree. Insanity is now defined as anyone who disagrees with the social autonomy.

Death camps like the one just found in Cardiff are situated strategically over the West. Hitler at least wasn’t pretending to help anyone. He just wanted them dead.

This was the deadly secret we in Scientology might have found out and which made them terrified of us, ridicule us, fight us and spend over 2 million dollars to try unsuccessfully to get rid of us.

Over the world they were running death camps.

Remember that Pavlov 1870 and Wundt 1879 invented these technologies and every nation that used their work – Russia, Austria, Germany, Poland, has ceased to exist…

L. Ron Hubbard (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1969, 16 April 
Church of Scientology of Göteborg, Sweden founded. (CofS) 

1969, 24.5.
In a letter dated May 24, 1969, to Oliver Field at AMA national headquarters, Fred Mitten, executive secretary of the Maricopa County Medical Society (which includes Phoenix) wrote that "some pig - er took our Scientology file. Would you be kind enough to send us a duplicate which would include the British newspaper clippings I have been sending you? We have a feature writer on the Republic ready to go with a big expose." (Emphasis added.)

Of course, AMA's propaganda department was happy to oblige, and staff associate William J. Monaghan sent a packet of derogatory material reproduced from various publications, both British and American.

However, the projected attack on Scientology ran into an unexpected obstacle. Apparently the expose had been undertaken without the knowledge or authorization of the paper's executive office. When it came to the attention of the managing editor, he "killed" the series because, he said he did not want the paper to have to defend itself in a legal action brought against it by the litigation-prone Scientologists. (Omar V. Garrison - Hidden Story of Scientology, pg. 80)
1969, 30.6.
The Report of their conclusions and recommendations was submitted to the Governor-General of New Zealand on June 30, 1969.

Throughout the Inquiry, the Commission was mainly concerned with a number of practices which Scientology lumped together under the heading of Ethics.

Fair Game: Any person so designated (by an Ethics Order) could be deprived of property or injured by any means, fair or foul. He could be "tricked, sued, or lied to, or destroyed". 

It was partly on the basis of the policy reforms (see: 1969, 7.3.) that the New Zealand Commission of Inquiry recommended that no legislative action be taken against Scientology.

In concluding their Report, the commissioners set down a word of warning and advice. "The commission feels that for the future Scientology should regard as indispensable certain rules of practice. These are:

1. No reintroduction of the practice of disconnection. 

2. No issue of Suppressive Person or Declaration of Enemy orders by any member to any other member of a family. 

3. No auditing or processing or training of anyone under the age of twenty-one without the specific written consent of both parents; such consent to include approval of the fees (which shall be specified) to be charged for the course or courses to which the consent is applicable. 

4. A reduction to reasonable dimensions of 'promotion' literature sent through the post to individuals, and prompt discontinuance of it when this is requested." 

If the Scientologists in New Zealand would observe these rules, the Report added, "no further occasion for Government or public alarm should arise...".

Neither Hubbard nor his followers made any objection to these reasonable strictures, and the Church has continued to function in New Zealand without further interference by Government authorities.

"New Zealand," a leading English Scientologist told me, "is the only place where we have had a decent and favourable inquiry, and it is the only place where there is no member association of the World Federation for Mental Health." (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 169-173)
1969, 7 July 
Advanced Organization Denmark founded in Copenhagen to service European and African Scientologists. 

Church of Scientology of Saint Hill Europe founded. (CofS) 

1969, 22 July 
Church of Scientology of Copenhagen (a second church in Copenhagen, Denmark) founded. (CofS) 

1969, 26.9.
Within a fortnight after the ship had gone into drydock in Casablanca in September 1969, documents reveal that the U. S. Consul in that Moroccan port was circulating false reports about the ship and the church. Copies of a State Department Airgram A-30, dated September 26, 1969, containing derogatory data regarding Scientology, were sent to Rabat and Tangier (as well as Hamburg, London and Panama.) (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 79/80)
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'It is possible that Commodore Hubbard and his wife... are philanthropists of some kind and/or eccentrics, but if one does not accept this as an explanation, there has to be some other gimmick involved in this operation. What this gimmick might be is unknown here, although people in Casablanca have speculated variously from smuggling to drug traffic to a far-out religious cult.' (Cable from US Consul General, Casablanca, to Washington, 26 September 1969)
1969, 9 October 
Church of Scientology of Stockholm, Sweden founded. (CofS) 

1969, 29 October
On October 29, 1969 a man who called himself "Jack Lundin" approached the Panamanian Consul in Casablanca, Mr Romulo Zappi Pere, in reference to the TSMY Apollo, a vessel under Panamanian Registry and owned by the Panamanian Company, Operation and Transport Corporation Ltd., a duly incorporated and registered company of Panama.

This Jack Lundin represented himself to the Panamanian Consul, Mr Zappi, as a reporter from the Manchester Guardian, a British newspaper…

Mr. Zappi answered the queries of this Jack Lundin, but became alarmed when Jack Lundin stated to him that the TSMY Apollo was suspected of smuggling hash-hish from Morocco to France and South America, that the TSMY Apollo was under investigation by Interpol for drug smuggling…

Mr. Warren was also informed by Mr. Ayhatt that Jack Lundin was not really a true reporter, that he had no visible means of support, that he was from Tangiers and that he had stayed at the British Consulate while in Casablanca. (Despatch from Mary Sue to GWW, dated 10 December 1969)
1969, 2.11.
LRH Aides Conference on "Covert Operations"... a secret briefing which L. Ron Hubbard gave to a small group of key aides who held senior positions in Bureau 1 (the Information / Intelligence Bureau) of the Guardian Office. The conference was held aboard the Apollo. At the time, the ship was berthed in Morocco.

Excerpt
Hubbard studied some books on Intelligence, telling the audience about it. 

"... these are the four books which I have - and this is the fourth one. This book in its chapter 'Political Operations' describes exactly what is happening to Scientology and has been happening to Scientology, mentioning no names - but it is just the general action. What we are being subjected to is what is called a "Covert Operation"."

"... We are if you'll notice the campaign that is extended over 19 years - has simply been attack on any increase of power by the - of Scientology by discrediting - and these discrediting things you will find the whole common denominator - I studied this some years ago and I found out the whole common denominator - everything they were doing was discredit, discredit, discredit. They actually did know other actions of magnitudinous sort - they simply discredited."

Seems that Hubbard got hold of the book "The Art of War" (Sun Tsu) the first time:

... "Now, here is an old book on Intelligence that was written, an old book on Intelligence written by a Chinese, called 'The Art of War' and one part of it is about intelligence - names five kinds of agents, and one of these kinds of agents he calls the Dead Agent. That gives us our clue and that gives us our defense. He calls them the Dead Agent because he feeds false reports to the enemy, and then the enemy when they find it out, kill him. This is a type of agent. This actually, Dead Agent, is what describes each one of these birds who comes down the line and that we hear of, who writes stories in Scientology - about - Scientology - in the press. Every one of these guys is a Dead Agent."

... "He is trying to build up a library so he can then come around with newspaper clippings so he can show that yesterday's lies proves today's lie. Do you see how it is? So then he's got morgues of tremendous numbers of clippings which the organization itself has gotten into the press here and there, and he eventually gets all these lies together and then he says well that's a big lie so that proves the other lies. Furthermore they forward all kinds of weird things to other intelligence organizations which are false reports. They each time bear out as false reports."

The roots of "Snow White"?

... "All you've got to do is demonstrate the falsity of such reports and the enemy won't believe them anymore. Somehow or another we've got to work and get out of existence all of these intelligence false reports that have been levelled against us. Do you see? That gives us an opening.

This gives us an opening, and we should simply work to have declared as false all of these reports." 

... "When you start looking this over as an intelligence pattern it fits in no other category. So the guy sails in and he tells a bunch of people around one way or the other that we're bad hats and that we do this and we do that and then he proves it - and this is important to you - he proves this conclusively by showing that he has an intelligence report or a news clipping. Yeh but they're false reports." 

... "What I'm trying to tell you is that the enemy works from the World Federation of Mental Health on the advisory panels of Intelligence Agencies and thus they can be parasitic to any Intelligence Agency and they can push their little favours and reports down the line, do you see, because they've got pals. Furthermore there is some connection between Intelligence and the newspapers that are being brought up left and right in England..." (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology, HCO PLs and Guardian Orders: LRH Aides Conference, "Covert Operations", 2 November 69)
1969, 6 November 
LRH Aides Conference 6 November 1969 

Covert Operations
There are two matters here of interest and the first of those is the local campaign. I want to call to your attention, having heard the article, you told me it was the same as Lisbon – it isn’t the same as Lisbon – it’s a brand new pitch, utterly and brand new, whereby we’re an espionage vessel of some kind or another and we rush money to the bank with motor cycle escorts and it’s, just kooky, and it is so easily knocked out, there are so many false reports in it.

Well anyway, that datum is for the birds and then that we were denied Greece – is denied by our Greek letter – and you can just mop up the earth with these guys – you see and it’s the voice of M.I.6 in Morocco.

As you see, it is actually – amounts to a military objective of denying us terrain – do you see that?

Now even though Western Intelligence Services are absolutely rotten at the top – they must be – otherwise their security would not be as bad as it is. To have psychiatrists sit on the advisory panels of the CIA and M.I6 who meet yearly in a conference with Russians and knowing as any intelligence – competent intelligence officer should know – the Russians never let anybody out of the country unless he’s KGB or a GRU.

Alright – if the enemy can invade an intelligence service to that degree that is not uncovered – then it takes us to uncover that – then there’s some other fact emerges – that right up at the top, along about the level of the Under Secretary of Justice or something like this, you have a redhot – do you see?

A Western intelligence service and so forth isn’t solid Russian. It’s only a minority Russian otherwise they’d have the whole country. Now we at the same time this is going along have got to make friends with the Soviets – not to forward any of their purposes or anything of that sort – but we already have an "in" – we are already in the process of making friends with them because our books are being displayed in their book fairs – and I can assure now that being Communist connected is praiseworthy rather than otherwise throughout the West – only Communists have a say in the Press.

I also call to your attention this business of power – all they’re trying to do is reduce our power. They must figure that we are potentially terribly powerful. 1958 they decided that we were a threat to psychiatry. So psychiatry’s operation at the present moment is reducing our power.

There’ve been four consecutive countries where this covert operation has sought to deny income and technology to the country involved – by false reports.

The Select Committee Report of the guy name Salter is a marvelous thing in – because he said that we did what psychiatry does and that we provedly do not do. You’ve got to get proof that we didn’t do it… Brainwashing is an action where a man is beaten and starved for seventy days – like they do institutions. It’s a technical action – so he’s found out in the field of technology – and then right along with that is your absolute proof – your documentary action – the World Federation of Mental Health, this guy is a member of it – you take the chapter and verse that shows that he is and then that it is in continuous communication with Soviet Russia. In other words, you hang him as a red agent … (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1969, 12 November 
PRO Area Control (author believed to be LRH)
My congratulations on your splendid NAMH "election" caper. It was brilliantly conceived and executed.

They show signs of having other masters but these can be identified. I see an unknown now from our viewpoint:
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I finally solved how the head shrinkers are able to use intelligence tactics and people and lines. MSH found they (members of WFMH) serve on Advisory Boards to CIA, M.I.6 etc. This gives them an inside action.

Also this means
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And that the US and British govts in supporting these congresses pay for meetings between CIA – MI6 Advisors and KGB-GRU agents every year!

Then evidence emerges that Russia no longer lets anyone out of Russia who isn’t KGB-GRU as per the Penkowsky Papers. All trade delegates, scientists etc. who are let out, are KGB and GRU.

So no wonder CIA and MI6 lose the war and that explains why we get in Greece US intelligence giving false reports on us to the Greek govt, also Spain and lately here.

Lundin was obviously MI6, the Greek and possibly Australian showed CIA. So that’s how its done evidently. Agents of CIA, MI6, etc, get phoney data shoved in by psychiatrists acting as advisors inside Western Intelligence who belong to the WFMH founded by reds whose Congresses are attended by the KGB!

So somewhere, Thompson and the Australian bloke tie in with the WFMH and that ties in with possibly the World or some Bank that ties in with Communism.

So as I see it we are in the weird position of being the only free agents and we are inheriting, in simple self defense, the whole mess that Western security should have cleaned up ages ago when the cold war started (1948).

1969, December
In December 1969... government officials in Madrid issued an order restricting to eight days the vessel's stay in any Spanish port. The Sub-secretary of the Ministry of Merchant Marine revealed to two members of the ship's crew that an official file now existed on the ship. He would not disclose the file's contents, but indicated that the information was unfavorable to the Scientologists. (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 80)
1969, 2 December 
To: The Guardian WW 2 December 1969 

Intelligence Actions Covert Intelligence
As in the case of the Swiss Account numbers the paper "exposed" they blew the cover of an agent. As it was you knew there was an agent near Treasury at SH.

The enemy objective is to discredit, in our case, and then build on this a denial of rights under law. Their first bad articles were in the New York Times Sunday magazine section in mid 1950. Their first blast was the San Francisco papers, Sept 1950, quoting the publisher Ceppos being critical of me (he was a Communist, publisher of Book One) followed by the LA papers, pushed then by the Sara Kamkesadamanov (alias Northrup) "divorce" actions, followed by attempted kidnapping of myself. Other details were pushed into it including murder of four and so on. This was a full complete covert operation. At the back of it was Miles Hollister (psychology student) Sara Kamkesadamanov (housekeeper at the place nuclear physicists stayed near Caltech) Gene Benton and his wife – secretary of the Young Communists League.

That was a full war against Dianetics. It revived in 1951 and 1952 using the late Don Purcell, a millionaire oil man in Kansas who received $500,000 into his bank account the day after he threw the Wichita Foundations into bankruptcy.

Only minor skirmishes were fought until 1958 and since then the war has hotted up. Only when we began to view this as a covert operation did we begin to take any tricks in the game. This whole thing is the pattern of a covert operation conducted by skilled intelligence officers.

Purcell managed to seize the whole Dianetics empire and run it for awhile. So there’s nothing strange about Cecil King being a director of the Bank of England and the Nats.

The Pubs Org crash, the fabulous list (Dunhill) price, etc., last year I have always suspected as a direct attack coordinated with the Immigration ban on our finances. But this showed (1968) an internal-external coordination of attack.

The actions to forestall infiltration, covert operations and enemy covert data collection are all actually known as security. As mentioned above, ours is poor. 252 out of a 1000! In 1950, the Verwood letter disappearance. Financial planning to crash us. Enemy data possession. Harmful internal acts. 65% of WW income from Franchise, 35% from orgs. All this adds up to infiltration at higher levels in our orgs.

Our war has been forced to become "To take over absolutely the field of mental healing on this planet in all forms". That was not the original purpose.

Four countries were totally run by enemy agents in 1939, agents of Adolf Hitler. When he struck, creating an atmosphere of confusion, these high "in place" agents took over. Austria, Czechoslovakia, Poland and France had Nazi agents at the top. Russia’s intelligence is patterned on the German service. A similar situation must exist today in the West or the Security forces would be active instead of hiring as advisors and for their personnel placement psychologists and psychiatrists who meet annually with Russian delegates and belong to KGB connected professional institutions. (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1969, 10 December 
Despatch from Mary Sue to GWW, dated 10 December 1969

Re: The Jack Lundin Affair
Since nearly two months, Apollo is in the harbor of Casablanca, she has long been in drydock. She is now on the repair dock.

On October 29, 1969 a man who called himself "Jack Lundin" approached the Panamanian Consul in Casablanca, Mr Romulo Zappi Pere, in reference to the TSMY Apollo, a vessel under Panamanian Registry and owned by the Panamanian Company, Operation and Transport Corporation Ltd., a duly incorporated and registered company of Panama.

This Jack Lundin represented himself to the Panamanian Consul, Mr Zappi, as a reporter from the Manchester Guardian, a British newspaper…

Mr. Zappi answered the queries of this Jack Lundin, but became alarmed when Jack Lundin stated to him that the TSMY Apollo was suspected of smuggling hash-hish from Morocco to France and South America, that the TSMY Apollo was under investigation by Interpol for drug smuggling…

Mr. Warren was also informed by Mr. Ayhatt that Jack Lundin was not really a true reporter, that he had no visible means of support, that he was from Tangiers and that he had stayed at the British Consulate while in Casablanca. (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1969, 15.12. 
PROGRAMME: INTELLIGENCE: WFMH
OBSERVATION:

We now know that the main line of attack on Scientology has been undertaken by the people or groups directly associated with WFMH. We do not know if there is any person or group behind the WFMH which directs them in their actions or in their policies toward us.

MAJOR TARGET: 

To keep ourselves fully informed with regard to the WFMH, persons connected to it and the groups and persons connected to these groups, to the end result that their actions against us can be exposed fully.

PRIMARY TARGETS:

1. This action is to be done by the Asst. Guardian or D/A/Guardian for Intelligence, if held separately from the Asst. Guardian. 

2. To establish, add to and keep up-to-date files containing all  information gathered. 

VITAL TARGETS:

1. To keep the Asst. Guardian and the Guardian WW advised as to the results of such information and to present it in evaluated, digested form. 

2. To provide other Guardian Office personnel with data they can use in their actions. 

OPERATING TARGETS:

1. To locate and investigate any member or group of the WFMH in your area.  

2. To collect all data with regard to all such members or groups in your area.  

3. To infiltrate any such groups in your area.  

4. To do everything to obtain documentary evidence of their attacks upon us.  

5. To obtain advance information with regard to any actions or intentions directed against us.  

6. To keep all information and data collected in files, carefully cross filed.  

7. To do everything possible in the collection of such data.  

8. To do everything possible to inhibit or stop any actions directed against us.  

9. To discover any third-party or dead-agent-type activities which they may be conducting against us so that it can be corrected and handled at once.  

10. To immediately investigate any attack against us in your area to find if any person or persons so attacking are connected in any way to persons or groups connected to the WFMH and to obtain evidence and documents to reveal such connections.  

11. To make and send reports on same to the D/Guardians for Intelligence.  

PRODUCTION TARGET:  

This is a continuing programme.  A lot of work has been done thus far; however, some areas have done little or nothing [missing words] should immediately do so. 

Mary Sue Hubbard
CS-G (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology, HCO PLs and Guardian Orders: GO 121569 MSH (1))
